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§ 205
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 206
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Henna Kyhä ja Arto Nurmi (varalla Milka Tommila).

Pöytäkirja tarkastetaan 19.5.2025.
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Joukkoliikennejaosto, § 8,04.02.2025
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 17,05.02.2025
Sivistyslautakunta, § 15,25.02.2025
Vapaa-ajan lautakunta, § 13,26.02.2025
Tekninen lautakunta, § 56,01.04.2025
Kaupunginhallitus, § 207, 12.05.2025

§ 207
Kuntalaisaloitteiden raportointi 2024

PRIDno-2024-947

Joukkoliikennejaosto, 04.02.2025, § 8

Valmistelijat / lisätiedot:

Heidi Suominen, heidi.suominen@pori.fi

Liitteet
1 Joukkoliikenne, kuntalaisaloitteiden raportointi 2024

Kuntalain 23 §:n mukaan kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä 
sekä sillä, joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus 
tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa.

Aloitteen tekijälle tulee antaa vastaus aloitteen johdosta tehdyistä toimenpiteistä. 

Hallintosäännön 157 pykälän mukaan aloitteen käsittelystä vastaa se kaupungin 
viranomainen, jolla on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. 
Lisäksi kaupunginhallituksen tulee vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esittää 
valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden perusteella 
suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on 
loppuun käsiteltyjä. Muun toimielimen toimivaltaan kuuluvista aloitteista tulee antaa 
tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi samalla, päättää mitkä 
aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä.

Joukkoliikennejaoston vastuulle kuuluneiden kuntalaisaloitteiden käsittelystä on 
koottu liitteenä oleva raportti vuoden 2024 kuntalaisaloitteista ja niiden johdosta 
tehdyistä toimenpiteistä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Joukkoliikennejaosto päättää merkitä tiedoksi loppuun käsitellyn kuntalaisaloitteen.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 05.02.2025, § 17

Valmistelijat / lisätiedot:
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Heidi Suominen, heidi.suominen@pori.fi

Liitteet
1 Elinvoima- ja ympäristötoimiala, kuntalaisaloitteiden raportointi 2024

Kuntalain 23 §:n mukaan kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä 
sekä sillä, joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus 
tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa.

Aloitteen tekijälle tulee antaa vastaus aloitteen johdosta tehdyistä toimenpiteistä. 

Hallintosäännön 157 pykälän mukaan aloitteen käsittelystä vastaa se kaupungin 
viranomainen, jolla on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. 
Lisäksi kaupunginhallituksen tulee vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esittää 
valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden perusteella 
suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on 
loppuun käsiteltyjä. Muun toimielimen toimivaltaan kuuluvista aloitteista tulee antaa 
tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi samalla, päättää mitkä 
aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä.

Elinvoima- ja ympäristölautakunnan vastuulle kuuluneiden kuntalaisaloitteiden 
käsittelystä on koottu liitteenä oleva raportti vuoden 2024 kuntalaisaloitteista ja niiden 
johdosta tehdyistä toimenpiteistä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää merkitä tiedoksi keskeneräisen 
kuntalaisaloitteen.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Sivistyslautakunta, 25.02.2025, § 15

Valmistelijat / lisätiedot:

Sari Kahri, johdon assistentti, sari.kahri@pori.fi

Liitteet
1 Sivistystoimiala kuntalaisaloitteiden raportti 2024, sivistyslautakunta

Kuntalain 23 §:n mukaan kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä 
sekä sillä, joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus 
tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa. Aloitteen tekijälle tulee 
antaa vastaus aloitteen johdosta tehdyistä toimenpiteistä. 

Hallintosäännön 157 pykälän mukaan aloitteen käsittelystä vastaa se kaupungin 
viranomainen, jolla on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. 
Lisäksi kaupunginhallituksen tulee vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esittää 
valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden perusteella 
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suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on 
loppuun käsiteltyjä. Muun toimielimen toimivaltaan kuuluvista aloitteista tulee antaa 
tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi samalla päättää mitkä 
aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä.

Sivistyslautakunnan vastuulle kuuluneiden kuntalaisaloitteiden käsittelystä ja niiden 
johdosta tehdyistä toimenpiteistä on koottu vuoden 2024 osalta liitteenä oleva 
raportti .

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää

merkitä tiedoksi toimivaltaansa kuuluneet kuntalaisaloitteet ja niiden johdosta 
tehdyt toimenpiteet.
raportoitujen kuntalaisaloitteiden osalta, että raportissa valmistuneiksi todetut 
kuntalaisaloitteet ovat loppuun käsiteltyjä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Vapaa-ajan lautakunta, 26.02.2025, § 13

Valmistelijat / lisätiedot:

Sari Kahri, johdon assistentti, sari.kahri@pori.fi

Liitteet
1 Sivistystoimiala, kuntalaisaloitteiden raportti 2024, vapaa-ajan lautakunta

Kuntalain 23 §:n mukaan kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä 
sekä sillä, joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus 
tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa. Aloitteen tekijälle tulee 
antaa vastaus aloitteen johdosta tehdyistä toimenpiteistä. 

Hallintosäännön 157 pykälän mukaan aloitteen käsittelystä vastaa se kaupungin 
viranomainen, jolla on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. 
Lisäksi kaupunginhallituksen tulee vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esittää 
valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden perusteella 
suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on 
loppuun käsiteltyjä. Muun toimielimen toimivaltaan kuuluvista aloitteista tulee antaa 
tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi samalla päättää mitkä 
aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä.

Vapaa-ajan lautakunnan vastuulle kuuluneiden kuntalaisaloitteiden käsittelystä 
ja niiden johdosta tehdyistä toimenpiteistä on koottu vuoden 2024 osalta liitteenä 
oleva raportti .

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala
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Vapaa-ajan lautakunta päättää

merkitä tiedoksi toimivaltaansa kuuluneet kuntalaisaloitteet ja niiden johdosta 
tehdyt toimenpiteet.
raportoitujen kuntalaisaloitteiden osalta, että raportissa valmistuneiksi todetut 
kuntalaisaloitteet ovat loppuun käsiteltyjä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 01.04.2025, § 56

Valmistelijat / lisätiedot:

Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, johanna.jokelainen@pori.fi

Liitteet
1 Tekninen_toimiala__Kuntalaisaloitteiden_raportointi_2024

Kuntalain 23 §:n mukaan kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä 
sekä sillä, joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus 
tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa.

Aloitteen tekijälle tulee antaa vastaus aloitteen johdosta tehdyistä toimenpiteistä. 

Hallintosäännön 157 §:n mukaan aloitteen käsittelystä vastaa se kaupungin 
viranomainen, jolla on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. 
Lisäksi kaupunginhallituksen tulee vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esittää 
valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden perusteella 
suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on 
loppuun käsiteltyjä. Muun toimielimen toimivaltaan kuuluvista aloitteista tulee antaa 
tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi samalla, päättää mitkä 
aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä.

Teknisen lautakunnan vastuulle kuuluneiden teknistä toimialaa koskevien 
kuntalaisaloitteiden käsittelystä on koottu liitteenä oleva raportti vuosien 2019 - 2024 
kuntalaisaloitteista ja niiden johdosta tehdyistä toimenpiteistä.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää:

merkitä tiedoksi toimivaltaansa kuuluneet kuntalaisaloitteet ja niiden johdosta 
tehdyt toimenpiteet.
raportoitujen kuntalaisaloitteiden osalta, että raportissa valmistuneiksi todetut 
kuntalaisaloitteet ovat loppuun käsiteltyjä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 207

Valmistelijat / lisätiedot:

Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, johanna.jokelainen@pori.fi

Liitteet
1 Konsernipalvelut, kuntalaisaloitteiden raportti 2024
2 Tekninen_toimiala__Kuntalaisaloitteiden_raportointi_2024
3 Sivistystoimiala kuntalaisaloitteiden raportti 2024, sivistyslautakunta
4 Sivistystoimiala, kuntalaisaloitteiden raportti 2024, vapaa-ajan lautakunta
5 Joukkoliikenne, kuntalaisaloitteiden raportointi 2024
6 Elinvoima- ja ympäristötoimiala, kuntalaisaloitteiden raportointi 2024

Kuntalain 23 §:n mukaan kunnan asukkaalla, kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä 
sekä sillä, joka omistaa tai hallitsee kiinteää omaisuutta kunnassa, on oikeus tehdä 
aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Lisäksi palvelun käyttäjällä on oikeus 
tehdä aloitteita kyseistä kunnan palvelua koskevassa asiassa. Aloitteen tekijälle tulee 
antaa vastaus aloitteen johdosta tehdyistä toimenpiteistä. 

Hallintosäännön 157 §:n mukaan aloitteen käsittelee se kaupungin viranomainen, jolla 
on toimivalta tehdä päätöksiä aloitteen tarkoittamassa asiassa. Jos toimivaltainen 
viranomainen on toimielin, aloitteista ja aloitteiden perusteella suoritetuista 
toimenpiteistä on annettava toimielimelle tieto jäljempänä määrätyllä tavalla. 
Kaupunginhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esitettävä 
valtuustolle luettelo sen toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden perusteella 
suoritetuista toimenpiteistä. Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on 
loppuun käsitelty. Muun toimielimen kuin valtuuston toimivaltaan kuuluvista 
aloitteista on annettava tieto toimielimelle niiden päättämällä tavalla. Toimielin voi 
samalla päättää, mitkä aloitteista ovat loppuun käsiteltyjä.

Toimialojen ja laitosten kuntalaisaloitteista on laadittu raportit vuoden 2024 sekä 
aiempien vuosien keskeneräisistä kuntalaisaloitteista ja niiden johdosta tehdyistä 
toimenpiteistä. Lautakunnat ja johtokunnat ovat osaltaan käsitelleet laaditut raportit 
ja päättäneet valmiiksi käsitellyistä kuntalaisaloitteista. Käsittelyt ovat luettavissa 
tämän päätöksen historiatiedoista ja toimialojen sekä laitosten kuntalaisaloitteiden 
raportit ovat tämän päätöksen liitteinä. Lisäksi konsernipalveluiden vastuulle 
kuuluneista kuntalaisaloitteista on laadittu raportti, joka saatetaan 
kaupunginhallituksen käsiteltäväksi tämän päätösehdotuksen yhteydessä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää:

merkitä tiedoksi vuoden 2024 toimivaltaansa kuuluneet kuntalaisaloitteet ja 
niiden johdosta tehdyt toimenpiteet.
raportoitujen kuntalaisaloitteiden osalta, että konsernipalveluiden raportissa 
valmistuneiksi todetut kuntalaisaloitteet ovat loppuun käsiteltyjä.
toimittaa kuntalaisaloitteiden raportit kaupunginvaltuustolle tiedoksi.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 133,09.12.2024
Vanhusneuvosto, § 7,04.02.2025
Vapaa-ajan lautakunta, § 28,26.03.2025
Kaupunginhallitus, § 208, 12.05.2025

§ 208
”Eläks Sääki viel” -passi, valtuustoaloite, valtuutettu Hanna Raitakari

PRIDno-2024-4737

Kaupunginvaltuusto, 09.12.2024, § 133

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite 9.12.24

”Eläks Sääki viel” -passi

Porissa on jo useiden vuosien ajan ilahdutettu lapsia ja nuoria passilla, jolla on päässyt 
maksutta sekä liikkumaan että nauttimaan kulttuurista ja huvituksista. Tämä on ollut 
hieno kädenojennus kaupungilta.

Tällainen samanlainen käytäntö tulisi ulottaa myös vanhemmalle väestöllemme. 
Meillä on paljon eläkeläisiä, jotka mielellään kävisivät uimassa, museoissa ja 
virkistäytymässä, mutta joidenkin kukkaro ei sitä kestä tai liikkeellelähtö voi riittävästä 
varallisuudesta huolimatta olla passiivista.

Kaupungin yksi tärkeimmistä tehtävistä on taata sen asukkaille puitteet ja 
mahdollisuudet hyvinvoinnin kokemiselle. Hyvinvoivassa Porissa tulee huomioida 
lasten ja nuorten lisäksi myös vanhempi väki. Ns. harrastepassi aktivoisi vanhempaa 
väestöä liikkumaan ja osallistumaan, ja jokainen tietää, miten hyvää se ihmisen 
psyykelle ja fysiikalle tekee. 

Kaupunginvaltuuston suomin oikeuksin esitän, että ”Eläks Sääki viel” -passi otetaan 
käyttöön seuraavan valtuustokauden aikana.

Porissa 9.12.2024

Hanna Raitakari

kaupunginvaltuuston jäsen (Kok.)”

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vanhusneuvosto, 04.02.2025, § 7

Liitteet
1 Eläks sääki viel-passi, vanhusneuvoston lausunto
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Kaupunginhallitus on pyytänyt vanhusneuvostolta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
ikäihmisten Eläks sääki viel-passista 31.3.2025 mennessä. 

Työvaliokunta on keskustellut lausunntoon sisällytettävistä asioista. Työvaliokunnan 
kommentit esitellään kokouksessa. 

Ehdotus

Vanhusneuvosto täydentää työvaliokunnan kommentteja ja valtuuttaa 
puheenjohtajan ja sihteerin valmistelemaan lausunnon loppuun kokouksessa käydyn 
keskustelun perusteella ja lähettämään sen eteenpäin. 

Päätös
Vanhusneuvosto hyväksyi kokouksessa esitellyn lausunnon ja päätti lähettää sen 
eteenpäin. 

Vapaa-ajan lautakunta, 26.03.2025, § 28

Valmistelijat / lisätiedot:

Petteri Lahti, yksikön päällikkö, liikuntayksikkö, petteri.lahti@pori.fi

Valtuutettu Hanna Raitakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 9.12.2024 § 133 
valtuustoaloitteen ikäihmisille kohdennetun "Eläks Sääki viel” -passin käyttöön 
ottamiseksi edistämään ikäihmisten aktivoimista ja lisäämään ikääntyvän väestön 
liikkumista. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 16.12.2024 § 513 aloitteesta 
vanhusneuvoston ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnot 31.3.2025 mennessä. 

Vapaa-ajan lautakunnan lausunto:

Aloitteessa nostetaan perustellusti esille liikkumisen tärkeyttä ikäihmisten fyysisen 
toimintakyvyn ylläpitämiselle ja kehittämiselle. Liikkumisen ja fyysisen aktiivisuuden 
lisääminen kaikissa ikäryhmissä on nostettu yhdeksi kaupunkiorganisaation 
keskeisistä tavoitteista. Tästä osoituksena on vuonna 2021 tehdystä 
valtuustoaloitteesta käynnistynyt, sen jälkeen voimassa olevaan kaupunkistrategiaan 
kirjattu ja lopulta kaupunginhallituksen syksyllä 2024 hyväksymän (KH 28.10.2024 § 
426) poikkihallinnollisen liikkumisohjelman laatiminen.  

Poikkihallinnolliseen liikkumisohjelmaan on eri toimialoille osoitettuja tavoitteita ja 
toimenpiteitä, kumpiakin lähes viisikymmentä. Ohjelma jakaantuu kolmeen osaan, 
tukitoimintoihin, liikkumisen olosuhteisiin ja palveluihin. Palvelut-kokonaisuus on 
jaettu kolmeen osa-alueeseen joko iän tai muiden taustatekijöiden perusteella. Näistä 
kahdessa, työikäisten ja ikääntyvien palvelut sekä erityisryhmien liikkumisen 
edistäminen, on ikäihmisten liikkumista edistäviä toimenpiteitä. Näistä suoraan 
ikäihmisten liikkumista edistävinä toimenpiteinä voidaan mainita seuraavat:

- TAVOITE: Vertaisohjaajaverkoston avulla lisätään erityisesti ikääntyneiden liikkumisen 
edellytyksiä.

- TEKO: Luodaan rakenteita ja toimintamalleja erilaisille ”toisen käden” 
liikunnanohjausmenetelmille, kuten vertaisohjaajaverkostolle.
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- TAVOITE: Edistetään yhdenvertaisia liikkumisen mahdollisuuksia eri liikkuja- ja 
ikäryhmissä.

- TEKO: Tarkastellaan liikuntalaitosten hinnoittelu- ja alennusryhmäkäytäntöjä eri syistä 
haavoittuvammassa asemassa olevien henkilöryhmien liikkumisen edistämiseksi.    

Näitä edellä mainIttuja tavoitteita ja tekoja tullaan edistämään liikkumisohjelman 
toimeenpanon yhteydessä, jo ohjelman toimeenpanon ensivaiheessa.

Liikkuminen on ikäihmisten fyysisen toimintakyvyn ylläpitämisen kannalta tärkeää ja 
erityisesti vesiliikunta on yksi parhaista, joissain tapauksissa lähes ainoa, 
liikkumismuodoista ikääntyvälle henkilölle. Ikäihmisten liikkumisen edistämiseksi 
kaupungin liikuntapalveluilla on monenlaista ohjattua toimintaa. Ikäihmisille 
kohdennettuja toimintoja on koottu kaupungin verkkosivuille omalle sivustolleen 
osoitteeseen https://www.pori.fi/vapaa-aika/liikunta/ohjattu-liikunta/liikuntaa-

. Esimerkiksi kevätkauden 2025 ohjelmassa on kuntosaliryhmiä ikaantyville/
toimintakyvyltään heikentyneille, apuvälineen kanssa liikkuville tai vasta 
kuntosaliharrastusta aloittaville, tasapainon hallintaa ja lihasvoimaa kehittäviä ryhmiä 
henkilöille, joiden tasapaino on iän tai muun syyn vuoksi heikentynyt sekä ohjattuja 
kuntosaliryhmiä itsenäisesti liikkuville ikäihmisille. Näiden lisäksi ikäihmisille 
järjestetään lentopalloa, keppijumppaa, bocciaa ja kiertoharjoittelua kuntosalissa 
vertaisohjaajan vetämänä. Lisäksi Karhuhallista on varattu läpi talvikauden pyörivä 
ikäihmisille kohdennettu kuntokävelyvuoro, missä pääsee turvallisesti kävelemään 
ilman pelkoa liukastumisesta. Ikäihmisillä on mahdollisuus osallistua myös kerran 
viikossa pyörivään, Teamsin välityksellä toteutettavaan erityisliikunnanohjaajan 
vetämään etäjumppaan. Vertaisliikuttajien ohjaamat toiminnot, kuntokävelyvuoro ja 
etäjumpat ovat kaikki osallistujille maksuttomia.         

Porin kaupungin liikuntapalveluilla on käytössä yli 65-vuotiaille porilaisille eläkeläisille 
kohdennettu seniorikortti. Seniorikortin tavoitteena on aktivoida eläkeikäisiä porilaisia 
liikkumaan aktiivisesti miellyttävässä ja turvallisessa uimahalliympäristössä. 
Tavoitteena on, että vesiliikunnasta tulee säännöllinen, parhaassa tapauksessa jopa 
päivittäinen, rutiini, jolla on merkittäviä vaikutuksia ikääntyvän ihmisen toimintakyvyn 
säilymiseen ja kehittymiseen. Vuoden ostopäivästä voimassa olevan seniorikortin 
hinta on 94,50 euroa ja se käy kaikkiin kolmeen uimalaitokseen, keskustan ja Meri-
Porin uimahalleihin sekä maauimalaan. Vuonna 2024 uimalaitoksissa käytiin yhteensä 
65 000 kertaa seniorikortilla. Seniorikortin voimassaolon laajentamisesta kattamaan 
myös illat ja viikonloput on tullut toiveita, mutta kortin ajatuksena on mahdollistaa 
uimalaitosten ja niiden yhteydessä olevien kuntosalien käyttöä ruuhka-aikojen 
ulkopuolella.

Aloitteessa esitetään ikäihmisille kohdennetun ”Eläks Sääki viä”-passin käyttöön 
ottamista edistämään, nuorisopassin tapaan, ikäihmisten liikkumista, osallistumista ja 
muuta aktiivisuutta. Tavoitteet ovat kannatettavia ja niitä pyritään edistämään 
olemassa olevilla keinoilla ja niitä kehittämällä.

Nuorisopassi sisältää eri luokka-asteiden oppilaille suunnattuja maksuttomia etuja ja 
kokeilumahdollisuuksia. Nuorisopassin sisältö on kohdennettu perusopetuksen 7.-9.-
luokkalaisille, mutta passien kautta kohdennetaan kaupungin uimalaitosten käyntejä 
myös 5.- ja 6.-luokkalaisille. Uimalaitosten käynnit ovat nuorisopassin selvästi 
käytetyin etu. Uintikertoja on käytetty viime vuosina noin 20 000. Tämä on kuitenkin 
ainoastaan noin 12 % uintikertojen laskennallisesta yli 160 000 käynnin 
maksimimäärästä, sillä uinteja on käytössä 43 kertaa per oppilas. Nuorisopassi 

https://www.pori.fi/vapaa-aika/liikunta/ohjattu-liikunta/liikuntaa-ikaantyville/
https://www.pori.fi/vapaa-aika/liikunta/ohjattu-liikunta/liikuntaa-ikaantyville/
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sisältää kaupungin omien toimintojen lisäksi myös ulkopuolelta ostettuja palveluja. 
Näitä ovat esimerkiksi elokuvakäynnit, keilailu, laskettelu, kuntosali sekä festarilippu.    

Nuorisopassin piirissä olevien lasten ja nuorten joukko on yhteensä alle 4000 
oppilasta. Näistä noin 40 prosentilla (5.-6.-luokkalaiset) on käytössään ainoastaan 
uimalaitosten käynnit. Lopuilla 60 prosentilla (7.-9. luokkien oppilaat) on käytössään 
kaikki edut. Nuorisopassin kustannukset ovat yhteensä yli 100 000 euroa. 
Kustannukset koostuvat muun muassa toteutumatta jääneistä uimalaitosten ja 
muiden toimipaikkojen pääsymaksuista, ulkopuolisista palveluiden ostoista, 
sovelluksen ylläpitokustannuksista ja passin koordinointiin osoitetusta 
henkilöresurssista.  

Ikäihmisten lukumäärä Porissa on moninkertainen verrattuna nuorisopassin piirissä 
olevien lasten ja nuorten lukumäärään. Vuoden 2023 lopussa Porin 83 106 asukkaasta 
65 vuotta täyttäneitä oli 27,0 prosenttia, eli noin 22 500 henkilöä. Määrä nuorisopassin 
piirissä olevien lasten ja nuorten lukumäärään verrattuna on noin kuusinkertainen. ”
Eläks Sääki viä”-passin kohderyhmän merkittävästi suuremman koon perustella 
voidaan arvioida, että passin toteuttamisen kustannukset ovat moninkertaiset 
nuorisopassin kustannuksiin nähden, riippuen passin sisällöistä.

Nuorisopassin laajentamisesta toisen asteen opiskelijoihin on käyty myös keskustelua. 
Toisen asteen mukaan ottamiseen on liittynyt joitakin hankalasti ratkaistavia asioita. 
Nuorisopassia tulisi laajentaa ja kehittää ensisijaisesti nimensä mukaisesti edistämään 
porilaisten nuorten hyvinvointia. Aloitteen mukaisen passin toteuttaminen loisi 
osaltaan painetta laajentaa nuorisopassia toiselle asteelle. Toiveita nuorisopassin 
sisältöjen laajentamisesta 5.- ja 6.-luokkien oppilaille, tulee säännöllisesti. 5.-6.-
luokkalaisilla on tällä hetkellä käytössä ainoastaan nuorisopassin uimalaitoskäynnit. 
Nuorisopassin ohjausryhmässä arvioidaan passin kehittämistarpeita säännöllisesti.

Vapaa-ajan lautakunta ei pidä, hyvien tavoitteiden edistämisestä huolimatta, 
ikäihmisille kohdennetun ”Eläks Sääki viä”-passin toteuttamista taloudellisesti 
realistisena vaihtoehtona. Passin perustamiseen ja kehittämiseen tulisi varata 
merkittävä summa määrärahaa, mitä lautakunta ei pidä tässä kaupungin 
taloustilanteessa realistisena. Tältä osin lautakunta ei yhdy aloitteeseen ”Eläks Sääki 
viä”-passin toteuttamiseksi.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 208

Valmistelijat / lisätiedot:

Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, johanna.jokelainen@pori.fi

Liitteet
1 Eläks sääki viel-passi, vanhusneuvoston lausunto
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Valtuutettu Hanna Raitakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 9.12.2024 § 
133 Eläks Sääki viel” -passi -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
16.12.2024 § 513 pyytää vanhusneuvoston ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnot.

Vanhusneuvosto käsitteli asiaa kokouksessaan 4.2.2025 § 7.

Vapaa-ajan lautakunta  käsitteli asiaa kokouksessaan 26.3.2025 § 28.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa. Vanhusneuvoston lausunto 
on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Lisäksi kaupunginhallitus toteaa, että valtuustoaloitteessa kuvaillun Eläks Sääki viel -
passin toteuttamiseen ei ryhdytä vapaa-ajan lautakunnan lausunnossa mainittujen 
perusteiden takia.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 99,16.09.2024
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 136,20.11.2024
Sivistyslautakunta, § 148,26.11.2024
Tekninen lautakunta, § 206,10.12.2024
Tekninen lautakunta, § 80,29.04.2025
Kaupunginhallitus, § 209, 12.05.2025

§ 209
Vähennetään lasten, perheiden ja henkilökunnan sairaspäiviä päiväkodeissa 
ilmanpuhdistimilla, valtuustoaloite, Porin vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen valtuutettu 
allekirjoittaja Laura Pullinen

PRIDno-2024-3639

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 99

Porin vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen 
jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Vähennetään lasten, perheiden ja henkilökunnan sairaspäiviä 
päiväkodeissa ilmanpuhdistimilla

Juuri valmistunut ja tuloksistaan raportoinut E3-tutkimushanke selvitti, miten 
päiväkodin ilman tehokkaampi puhdistaminen vaikuttaa lasten ja henkilökunnan 
sairastavuuteen sekä päivähoidossa olevien lasten vanhempien työpoissaoloihin. 
Tulokset ovat erittäin lupaavia: helsinkiläisissä päiväkodeissa, joissa ilmaa 
puhdistettiin ilmanpuhdistimilla, lasten sairastavuus aleni peräti 18 prosenttia. 

Esitämme, että Porin kaupunki perehtyy E3-tutkimushankkeen tuloksiin, kartoittaa 
kiinteistöjen ilmanvaihdon nykytilanteen ja toimivuuden sekä ryhtyy tarvittaviin 
toimenpiteisiin päiväkotien tehokkaamman ilman puhdistamiseksi lasten, perheiden 
ja varhaiskasvatuksen henkilökunnan sairastavuuden vähentämiseksi ja hyvinvoinnin 
lisäämiseksi.

Jokaiselle perheelle tuttu lasten infektiokierre aiheuttaa vanhemmille huomattavaa 
taloudellista, henkistä ja jopa fyysistä rasitusta. Taudit leviävät päiväkodissa lapselta 
toiselle ja sairastuttavat myös varhaiskasvatuksen henkilökuntaa ja perheenjäseniä. 
Sairastelu kuuluu ikään, mutta tautien leviämistä voidaan ja pitää myös ehkäistä.

Pienet lapset sairastavat useita viikkoja vuodessa: leikki-ikäiset keskimäärin 10-13 
yhdestä kolmeen viikkoon kestävää tarttuvaa infektiota vuodessa ja 1–3-vuotiaat 
lapset 5–8 flunssaa vuodessa, vatsataudit päälle. Tämän myötä myös päiväkotien 
henkilökunta sairastaa paljon ja lasten vanhemmille kertyy poissaoloja työstä.

Sairastamisen vähentäminen lisäisi siis paitsi lasten, vanhempien ja henkilökunnan 
hyvinvointia ja helpottaisi arkea, toisi merkittäviä säästöjä sijaistarpeen vähetessä ja 
vanhempien päästessä töihin.

Ilmanpuhdistimien hinta tulee moninkertaisena takaisin, jos päiväkotien 
sijaisjärjestelyjä saadaan vähennettyä. Ilmanpuhdistimien käyttö on helppo ja 
innovatiivinen tapa vahvistaa Poria lapsiystävällisenä kuntana.

Lisää E3 tutkimuksesta: https://www.pandemicresponse.fi/post/ilmanpuhdistus-
 vahentaa-paivakotilasten-sairastamista
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Porissa 16.9.2024

Porin vihreä valtuustoryhmä

Laura Pullinen, puheenjohtaja

Mika Tuhkanen, sihteeri"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 20.11.2024, § 136

Valmistelijat / lisätiedot:

Riikka Jokiainen, yksikön päällikkö, ympäristö- ja terveysvalvonta, riikka.jokiainen@pori.
fi

Porin vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen 
jätti valtuuston kokouksessa 16.9.2024 valtuustoaloitteen lasten, perheiden ja 
henkilökunnan sairaspäivien vähentämisestä päiväkodeissa 
ilmanpuhdistimilla. Kaupunginhallitus päätti 23.9.2024 pyytää aloitteesta elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan, teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot 
31.12.2024 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle seuraavan 
lausunnon.

Terveyden- ja hyvinvoinnin laitoksen hankkeessa Hiukkaset, mikrobit ja kemikaalit - 
Ilmanpuhdistimien vaikutukset altistumiseen kouluissa (HiMiKKo) selvitettiin 
ilmanpuhdistimien toimivuutta erilaisten sisäilman epäpuhtauksien pitoisuuksien 
vähentämiseksi alakouluympäristöissä. Tutkimuksen perusteella tilan 
perusilmanvaihdon määrällä on merkitystä sisäilman epäpuhtauspitoisuuksiin ja 
pitoisuudet olivat matalampia luokkahuoneissa, joissa oli tehokkaampi 
perusilmanvaihto. Tutkimuksessa käytetyllä ilmanpuhdistimien mitoituksella ei saatu 
merkittävää lisähyötyä hiukkasten tai mikrobien poistossa tutkimusluokissa, joiden 
pitoisuudet olivat jo lähtökohtaisesti pieniä. Tutkimus korostaa 
epäpuhtauspitoisuuksien lähtötason huomioimista ilmanpuhdistusratkaisuja 
harkittaessa ja ilmanpuhdistimia tulisi käyttää ainoastaan väliaikaisratkaisuna silloin, 
kun tilassa on kohonnut epäpuhtauspitoisuus. Ensisijaisesti huomiota tulisi kiinnittää 
rakennuksen kunnossapitoon sekä energiatehokkaaseen ja oikein mitoitettuun 
ilmanvaihtoon, jossa myös tuloilman suodatus on huomioitu. (THL - Työpaperi 5/2024)
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Aloitteessa mainittu tutkimus on toteutettu vain kahdessa päiväkodissa 51 
koehenkilöllä, mikä yksin ei anna riittävää näyttöä ilmanpuhdistimien tehosta 
sairastavuuden vähentämiseksi. Tutkimuksessa oli käytetty ilmanpuhdistinta lähes 
jokaisessa päiväkodin huoneessa (yli 20 kpl/kohde), mikä on kohtuuton 
investointivaatimus kokonaisnäytön ilmanpuhdistimien tehosta sairastavuuden 
vähentämiseksi ollessa vielä vähäistä.

Tutkimusnäyttö ilmanpuhdistimien terveyshyödyistä suomalaisissa päiväkoti- ja 
kouluympäristöissä on tällä hetkellä riittämätöntä ja osittain ristiriitaista. 
Ilmanpuhdistimien hankintaa koskevan päätöksenteon pohjaksi tarvitaan laajempaa 
ja vertaisarvioitua tutkimusnäyttöä. Lisää tutkimustietoa kaivataan myös siitä, miten 
tehopuhdistettu sisäilma vaikuttaa lasten immuunijärjestelmän kehittymiseen ja 
sairastuvuuteen myöhemmässä iässä. Terveysvalvonta seuraa valtakunnallista 
ohjeistusta koskien ilmanpuhdistimien käyttöä rakennusten ilmanlaadun 
parantamisessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 26.11.2024, § 148

Valmistelijat / lisätiedot:

Ritva Välimäki, yksikön päällikkö, varhaiskasvatusyksikkö, ritva.valimaki@pori.fi

Kaupunginhallitus on pyytänyt sivistyslautakunnalta lausuntoa valtuustoaloitteeseen 
“Vähennetään lasten, perheiden ja henkilökunnan sairaspäiviä päiväkodeissa 
ilmanpuhdistimilla". Valtuustoaloitteessa viitataan juuri valmistuneeseen ja 
tuloksistaan raportoineen E3-tutkimushankkeeseen, jossa selvitettiin, miten 
päiväkodin ilman tehokkaampi puhdistaminen vaikuttaa lasten ja henkilökunnan 
sairastavuuteen sekä päivähoidossa olevien lasten vanhempien työpoissaoloihin. 
Tutkimuskohteen oli helsinkiläispäiväkoteja. Aloitteessa esitetään, että Porin kaupunki 
perehtyy E3-tutkimushankkeen tuloksiin, kartoittaa kiinteistöjen ilmanvaihdon 
nykytilanteen ja toimivuuden sekä ryhtyy tarvittaviin toimenpiteisiin päiväkotien 
tehokkaamman ilman puhdistamiseksi lasten, perheiden ja varhaiskasvatuksen 
henkilökunnan sairastavuuden vähentämiseksi ja hyvinvoinnin lisäämiseksi.

Varhaiskasvatuksen ensisijaisena tavoitteena on edistää lapsen hyvinvointia ja 
terveyttä suotuisassa kasvuympäristössä, mikä on myös lapsen perusoikeus. 
Varhaiskasvatuksessa olevat lapset leikkivät ja viettävät aikaa tiiviisti yhteisissä tiloissa. 
On näyttöä siitä, että varhaiskasvatuksessa olevat lapset, erityisesti alle kolmevuotiaat, 
saavat usein tartuntatauteja. Varhaiskasvatuksen päivittäinen toiminta edellyttää, että 
lapsi on terve, eli jaksaa osallistua leikkeihin ja toimintaan. Tehokkailla päivittäisillä 
hygieniakäytännöillä voidaan ehkäistä ja vähentää lasten tartuntatauteja, myös 
epidemioita, joissa sairastuvat sekä lapsi, perhe että henkilökunta. Infektioriskien 
vähentäminen on tärkeää lasten, perheen ja henkilökunnan hyvinvoinnin kannalta.

Varhaiskasvatuksessa on henkilöstölle ja lasten vanhemmille ohjeita ja suosituksia, 
joilla pyritään infektioriskin vähentämiseen ja hygienian parantamiseen. Tärkeimpänä 
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arjessa on käsienpesu. Siivouksessa kiinnitetään erityistä huomiota pintoihin, joita 
kosketetaan usein, sekä märkätiloihin. Vanhempia muistutetaan säännölisesti, että 
sairasta lasta ei saa tuoda varhaiskasvatukseen.

Päiväkodeissa ilmanpuhdistimia on käytetty tilapäisratkaisuna toimintaa turvaavana 
toimenpiteenä, kun rakennuksessa on havaittu sisäilman laatua heikentävä 
epäpuhtauslähde.

Valtuustoaloitteen tarkoittamassa ilmanpuhdistimien käytössä kustannukset 
kuuluisivat teknisen toimialan mukaan varhaiskasvatukselle. Sivistyslautakunnan 
talousarvioesityksessä vuodelle 2025 on ehdotettu luovuttavan ei- lakisääteisistä 
avoimesta varhaiskasvatuksesta. Talousarvioon ei ole mahdollista lisätä uusia ei-
lakisääteisiä hankintoja.  Tekninen toimiala vastaa varhaiskasvatuksen tiloista. Tilojen 
osalta varhaiskasvatus toimii teknisen toimialan ja terveysvalvonnan ohjeiden ja 
määräysten mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 10.12.2024, § 206

Valmistelijat / lisätiedot:

Mikko Viitala, yksikön päällikkö, tilayksikkö, mikko.viitala@pori.fi

Kaupunginhallitus on pyytänyt elinvoima- ja ympäristölautakunnan, teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot valtuustoaloitteeseen ” Vähennetään 
lasten, perheiden ja henkilökunnan sairaspäiviä päiväkodeissa ilmanpuhdistimilla”.

Teknisen toimialan valmistelma lausunto:

Tekninen toimiala tarjoaa terveellisiä ja turvallisia tiloja varhaiskasvatuksen käyttöön.  

Teknisen toimialan hallinnoimissa rakennuksissa ilmanpuhdistimia on käytetty 
normaalista poikkeavassa sisäilmatilanteessa osana toimintaa turvaavia toimenpiteitä. 
Toimintaa turvaavana toimenpiteenä ilmanpuhdistimet tulisi valita ja mitoittaa haitan 
aiheuttavan epäpuhtauden mukaisesti. Käytön tarve on arvioitava tapauskohtaisesti ja 
ilmanpuhdistimien käyttö on tässä tarkoituksessa tilapäinen ratkaisu.  

Tutkimustieto valtuustoaloitteen aiheesta on vielä vähäistä ja osin ristiriitaista. 
Valtuustoaloitteessa mainitussa tutkimushankkeessa oleva ilmanpuhdistimien määrä 
tarkoittaa melko suurta investointia tai käyttökulun erää käyttäjälle. Lisäksi 
ilmanpuhdistimet tiloissa lisäävät energiankulutusta ja melua.

Ilmavälitteisten infektioiden leviämiseen sisäitiloissa vaikuttaa myös tilan 
ilmanvaihtokerroin. Investoimalla parempiin ilmanvaihtojärjestelmiin rakennuksissa, 
saadaan paremman ilmanvaihtokertoimen lisäksi parannettua ilmanvaihdon 
ulkoilman suodatusastetta ja energiatehokkuutta. Ympäristöaltisteiden 
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kansanterveysvaikutuksista (Ympäristö ja Terveys -lehti 1/2020*) tautitaakaltaan 
suurin tekijä on ulkolähteiden hiukkaset ja kolmantena sisälähteiden pienhiukkaset. 
Neljänneksi on arvioitu ympäristömelu.
*Terveyden ja hyvinvoinnin laitos, Itä-Suomen yliopisto, Ympäristö ja Terveys-lehti 1
/2020 – Ympäristö ja Terveys-lehti

Koska tutkimusnäyttö ilmanpuhdistimien terveyshyödyistä suomalaisissa päiväkoti- 
ja kouluympäristöissä on riittämätöntä ja osin ristiriitaista, kannattaa toimet 
kohdentaa olemassa olevien rakennusten hyvään kunnossapitoon sekä ilmanvaihdon 
parantamiseen. Tekninen toimiala seuraa valtakunnallista ohjeistusta koskien 
ilmanpuhdistimien käyttöä rakennusten ilmanlaadun parantamisessa. Lisäksi 
Teknisen toimialan tilayksikkö käyttää aktiivisesti sisäilman anturidataa ja analytiikkaa 
sisäilman laadun hallintaan sekä tarvittaessa tekoälyä automatiikan ohjaukseen 
olosuhteiden turvaamiseksi.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää, että antaa edellä mainitun lausunnokseen 
kaupunginhallitukselle. 

Kokouskäsittely
Minna Haavisto ehdotti Viliina Välimäen kannattamana, että asia palautetaan 
uudelleen valmisteltavaksi.

Helvi Walli poistui kokouksesta kello 18:06.

Päätös
Asia palautettiin yksimielisesti uudelleen valmisteltavaksi.

Tekninen lautakunta, 29.04.2025, § 80

Valmistelijat / lisätiedot:

Mikko Viitala, yksikön päällikkö, tilayksikkö, mikko.viitala@pori.fi

Kaupunginhallitus on pyytänyt elinvoima- ja ympäristölautakunnan, teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot valtuustoaloitteeseen ” Vähennetään 
lasten, perheiden ja henkilökunnan sairaspäiviä päiväkodeissa ilmanpuhdistimilla” 

Teknisen toimialan ehdotus teknisen lautakunnan lausunnoksi: 

Tekninen toimiala tarjoaa terveellisiä ja turvallisia tiloja varhaiskasvatuksen käyttöön.  

90 % Porin kaupungin hallinnoimista päiväkotikiinteistöistä on varustettu koneellisella 
tulo- ja poistoilmanvaihdolla, jossa on lämmöntalteenotto. Tuloilma suodatetaan F5- 
tai F7-luokan suodattimilla. Ilmanvaihdon jakotapa vaihtelee tilan käyttötarkoituksen 
mukaan: leikki- ja lepohuoneissa käytetään yleensä sekoittavaa ilmanvaihtoa, kun taas 
esimerkiksi liikuntatiloissa suositaan syrjäyttävää ilmanvaihtoa. 

Teknisen toimialan hallinnoimissa rakennuksissa ilmanpuhdistimia on käytetty 
normaalista poikkeavassa sisäilmatilanteessa osana toimintaa turvaavia toimenpiteitä. 

https://www.ymparistojaterveys.fi/lehti/ymparisto-ja-terveys-lehti-1-2020/
https://www.ymparistojaterveys.fi/lehti/ymparisto-ja-terveys-lehti-1-2020/
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Toimintaa turvaavana toimenpiteenä ilmanpuhdistimet tulisi valita ja mitoittaa haitan 
aiheuttavan epäpuhtauden mukaisesti. Käytön tarve on arvioitava tapauskohtaisesti ja 
ilmanpuhdistimien käyttö on tässä tarkoituksessa tilapäinen ratkaisu.  

Tekninen toimiala on seurannut E3-tutkimushankeen uutisointia ja perehtynyt 
tutkimushankkeen tulokseen. E3-tutkimushankeen tuloksista Yle uutisoi 
marraskuussa 2023 sairastavuuden vähenevän kolmanneksella ilmanpuhdistimia 
käytettäessä päiväkodeissa. Kolmanneksen vähenemä uutisoitiin kaksivuotisen 
hankkeen ensimmäisen vuoden alustavien tulosten perusteella. Syyskuussa 2024 
julkaistun E3 tutkimushankeen loppuraportin lehdistötiedotteessa mainitaan, että 
hankkeen tärkein yksittäinen löydös oli päivähoidossa saavutettu tulos: lasten 
sairastuvuus väheni 18 prosenttia, kun ilma puhdistettiin ilmanpuhdistimien kanssa.  

E3 Pandemic Responce -loppuraportissa ei ole mukana artikkelia, missä on mainittu 
18%:n sairastavuuden vähenemä.  

Loppuraportin kyseessä olevan artikkelin laajennetussa tiivistelmässä on kerrottu 
tutkimuksen tehdyn Helsingissä neljässä päiväkodissa, joissa arvioitiin 
ilmanpuhdistimien vaikutusta infektioihin. 51 lasta osallistui tutkimukseen, ja 
sairastapaukset kerättiin viikoittaisilla kyselyillä huoltajilta. Päiväkodit valittiin uusina 
rakennuksina, joissa oli modernit ilmanvaihtojärjestelmät. Sairastavuuden havaittiin 
vähenevän lähes 20% ilmanpuhdistimia käytettäessä. (Paasi 2024, 273) 

E3-tutkimushankeen yhteydessä kerättiin näytteitä huonepölyn virusmääristä. 
Ensimmäisenä vuonna ilmanpuhdistimien vaikutus virusten esiintymiseen ei ollut 
selkeä, mutta toisena vuonna virusten esiintyminen painottui päiväkoteihin, joissa 
ilmanpuhdistimia ei ollut käytössä. Vielä ei ole yksinkertaista selitystä sille, miksi ero 
näkyi vasta toisena vuonna, ja lisäanalyysit ovat käynnissä (Täubel, Hela, Nikuri, 
Juntunen & Valkonen 2024) 

Työsuojelurahaston TSR SUOJAILMA – Työntekijöiden suojaaminen ilmavälitteisiä 
taudinaiheuttajia vastaan toimistoympäristössä - tutkimuksessa tarkasteltiin 
suojausratkaisujen tehokkuutta aerosoleja ja yskäisyjä vastaan. Hengittäessä 
infektoituneen henkilön huoneessa, suodatukseen perustuvat ratkaisut (kuten 
huoneilmanpuhdistin, FFP2-maskit, ja henkilökohtaiset ilmanpuhdistimet) estivät 
tehokkaasti taudinaiheuttajien pääsyä altistuvan hengitysvyöhykkeelle. FFP2-maskin 
suojaustehokkuus oli paras (n. 60 %) teippaamalla maski huolellisesti. 
Huoneilmanpuhdistin tarjosi noin 50 % suojaa pienessä neuvotteluhuoneessa, mutta 
ilmanpuhdistimien vaikutus oli vähäinen yskimistilanteessa. Yskäisyissä virtauksen 
estävät menetelmät, kuten maskit, sermit ja visiiri, olivat tehokkaita. Paras suoja 
saavutettiin, kun sekä infektoitunut että altistuva käyttivät maskeja ja korkeaa sermiä 
pöydän keskellä. Maski ja visiiri yksinomaan altistuvalla henkilöllä eivät tarjonneet 
merkittävää suojaa, ja ilmanpuhdistimet eivät auttaneet yskäisyjen yhteydessä, koska 
taudinaiheuttajat kulkivat suoraan nopeassa virrassa altistuvaan. (Lestinen, 
Kilpeläinen & Kosonen 2023, 107) 

HiMiKKo-hankkeessa tutkittiin ilmanpuhdistimien vaikutuksia alakouluissa vuosina 
2021–2022. Tulokset osoittivat, että ilmanpuhdistimien käyttö (suodatus) vähensi 
merkittävästi pienhiukkasten ja TVOC-yhdisteiden pitoisuuksia. Mikrobipitoisuuksiin 
sen vaikutus oli heikko tai jopa lisäsi niitä pölyn resuspendoitumisen vuoksi. 
Ilmanpuhdistimet, sekä suodattavina että pelkästään ilmaa kierrättävinä (ei 
suodattanut, sham-jakso), vähensivät tilastollisesti merkitsevästi hengitystieoireiden ja 
muiden oireiden määrää, samoin oppilaiden kokemien olosuhdehaittojen osalta. 
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Tutkimus korostaa, että ilmanpuhdistimia tulisi käyttää väliaikaisratkaisuna 
kohonneiden epäpuhtauspitoisuuksien aikana, ja ensisijaisesti huomiota tulisi 
kiinnittää rakennusten kunnossapitoon ja tehokkaaseen ilmanvaihtoon. 
Lisätutkimusta tarvitaan vaikutuksen taustalla olevista syistä. (Leppänen ym. 2024, 1-
2) 

E3-tutkimushankkeessa käytetty ilmanpuhdistimien määrä tarkoittaa melko suurta 
investointia käyttäjälle. E3-hankkeen ilmanpuhdistimien mitoitustarpeen mukaisella 
arvioinnilla kaupungin kahteenkymmeneen päiväkotiin jokaisen tarvitaan keskimäärin 
20 ilmanpuhdistinta, mikä tarkoittaa yhteensä 400 laitetta. Vuokrahinnaksi 
ilmanpuhdistinta kohden on arvioitu 100–250 €/kk, joten kustannukset ovat: 
kuukausitasolla: 40 000 € – 100 000 €, vuositasolla: 480 000 € – 1 200 000 €. 
Laitevalmistajilta ja jälleenmyyjiltä hintatietojen saanti avoimista lähteistä osoittautui 
haasteelliseksi. Lopullinen hinta riippuu laitteiden mallista, sopimuksen kestosta sekä 
kilpailutuksen tuloksesta. Lisäksi Ilmanpuhdistimet tiloissa lisäävät energiankulutusta 
ja melua.  

Ilmavälitteisten infektioiden leviämiseen sisäitiloissa vaikuttaa myös tilan 
ilmanvaihtokerroin. Investoimalla parempiin ilmanvaihtojärjestelmiin rakennuksissa, 
saadaan paremman ilmanvaihtokertoimen lisäksi parannettua ilmanvaihdon 
ulkoilman suodatusastetta ja energiatehokkuutta. Ympäristöaltisteiden 
kansanterveysvaikutuksista (Hänninen, Lehtomäki & Korhonen 2020, 8-9) 
tautitaakaltaan suurin tekijä on ulkolähteiden hiukkaset ja kolmantena sisälähteiden 
pienhiukkaset. Neljänneksi on arvioitu ympäristömelu.  

Koska tutkimusnäyttö ilmanpuhdistimien terveyshyödyistä suomalaisissa päiväkoti- ja 
kouluympäristöissä on riittämätöntä ja osin ristiriitaista, jatkaa Tekninen toimiala 
valtakunnallisen ohjeistuksen seuraamista koskien ilmanpuhdistimien käyttöä 
rakennusten ilmanlaadun parantamisessa. 

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää, että antaa edellä mainitun lausunnokseen 
valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 209

Valmistelijat / lisätiedot:

Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, johanna.jokelainen@pori.fi

Porin vihreä valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja valtuutettu Laura Pullinen 
jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 16.9.2024 § 99 Vähennetään lasten, perheiden 
ja henkilökunnan sairaspäiviä päiväkodeissa ilmanpuhdistimillan -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 23.9.2024 § 365 pyytääelinvoima- ja 
ympäristölautakunnan, teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.
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Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 20.11.2024 § 136.

Sivistyslautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 26.11.2024 § 148,

Tekninen lautakunta 10.12.2024 § 205 asia palautettiin valmisteluun.

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 29.4.2025 § 80.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 124,11.11.2024
Tekninen lautakunta, § 81,29.04.2025
Kaupunginhallitus, § 210, 12.05.2025

§ 210
Sotainvalidien muistolaatta Porin kaupungin hallitsemiin kiinteistöjen lippusalkorivistöön, 
valtuustoaloite, valtuutettu Markku Tanttinen

PRIDno-2024-4280

Kaupunginvaltuusto, 11.11.2024, § 124

Valtuutettu Markku Tanttinen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

”Valtuustoaloite: Kuntalain mukaisella oikeudella, teen alla olevan valtuustoaloitteen:

Sotainvalidien muistolaatta Porin kaupungin hallitsemiin kiinteistöjen 
lippusalkorivistöön

Sotiemme raskaat muistot ankarimmin ovat koskettaneet heitä, jotka niinä aikoina 
täyttivät velvollisuuttaan sotiemme aikana sotarintamalla, pitivät kotirintaman 
huoltovarmuutta toiminnassa, kantaen oman vastuunsa kansakuntamme 
tulevaisuudesta. Raskaskaimmat uhrit koituivat sodassa ja kotitintaman 
pommituksissa kuolleiden, ja heidän omaisilleen.

Ruumiillisien ja henkisien vammojen kantaminen, rintamamiesten ja -naisten osuus oli 
sotien jälkeen suuri. Tämäkään ei vielä riittänyt, siirtoväen asuttaminen, maamme 
jälleenrakentaminen ja sotakorvaukset, vaativat mittavat ponnistelut vielä sotien 
jälkeen. Liian usein unohdetaan heidän työpanoksensa ja uhrauksensa, tässä ajassa.

Sotainvalidien Veljesliitto loi vuonna 1952 muistolaatan lipputankoihin kiinnitettäväksi. 
Se kuvaa sodassa haavoittuneiden sotatoimien loppumista  ja katkaistulla peitsellä,
laatan teksti ”   sitä uhria, jotka invaliditsoituneina ovat Uhrin ansiosta lippu liehuu”
raskaimmin sodassa kaatuneiden lisäksi kantaneet.

Tätä muistolaattaa on vielä olemassa, Poriin sitä on saatu 22 kappaletta. Lisäksi on 
saatu lupaus Keskusjärjestöltä merkittävästä lisäerästä käytettäväksi kaupungin 
julkisten rakennusten lippurivistöihin. Arvostus asennuskohteista lähtee Porin 
sankarihaudoista, koulujen lippusaloista, suuremmista sairaaloista -sairaskodeista ja 
esimerkiksi Raatihuoneemme lippurivistöstä.

Vuonna 2025 invalidijärjestöjen ja veteraanijärjestöjen toiminta mitä 
todennäköisimmin ajetaan alas. Nyt on viimeinen hetki pelastaa nämä laatat, ja 
muistuttaa lipun nostolla kunniavelastamme tuon ajan sukupolvelle, Olen sen verran 
ollut asiassa mukana, että laatat tulevat korvauksetta kaupungin käyttöön.

Porissa 3 p:nä marraskuuta 2024

Markku Tanttinen

Kaupunginvaltuutettu

Pori”

Ehdotus
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Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 29.04.2025, § 81

Valmistelijat / lisätiedot:

Mikko Viitala, yksikön päällikkö, tilayksikkö, mikko.viitala@pori.fi

Kaupungin valtuutettu Tanttinen on tehnyt valtuustoaloitteen koskien sotainvalidien 
muistolaattojen kiinnittämistä Porin kaupungin hallitsemien kiinteistöjen 
lippusalkorivistöihin. Tekninen toimiala esittää teknisen lautakunnan lausunnoksi 
seuraavaa:

Kiitämme kaupunginvaltuutettu Markku Tanttista aloitteesta koskien sotainvalidien 
muistolaattojen kiinnittämistä Porin kaupungin hallitsemien kiinteistöjen 
lippusalkorivistöihin. Tekninen lautakunta suhtautuu myönteisesti tähän ehdotukseen.

Aloitteessa esitetty ajatus kunnioittaa sotiemme veteraaneja kiinnittämällä "Uhrin 
ansiosta lippu liehuu" -tekstillä varustetut muistolaatat kaupungin kiinteistöjen 
lipputankoihin on hyvä. Rintamaveteraaniasiain neuvottelukunta on myös käsitellyt 
aloitteen kokouksessaan 22.1.2025 ja päättänyt yksimielisesti kannattaa sitä. 
Neuvottelukunta pitää aloitetta kannatettavana ja viipymättä toteutettavana.

Tiloista vastaavan näkökulmasta toteamme, että lipputangot ovat näkyviä ja 
arvokkaita paikkoja tällaiselle kunnianosoitukselle. Olemassa olevien lipputankojen 
soveltuvuus muistolaattojen kiinnittämiseen tulee luonnollisesti selvittää, mutta 
pääosin uskomme tämän olevan teknisesti toteutettavissa.

Aloite vahvistaisi merkittävästi julkisesti viestitettävää kunnianosoitusta sotiemme 
veteraaneille ja isänmaallisuutta maamme itsenäisyyden puolesta. Tämä on linjassa 
myös rintamaveteraaniasiain neuvottelukunnan näkemyksen kanssa, jonka mukaan 
aloite on relevanttia Suomen sotiin liittyvän perinteen ja tietouden vaalimista varten ja 
tulee ehdottomasti välittää myös tuleville sukupolville.

Tekninen toimiala on valmis osallistumaan aloitteen käytännön toteutukseen yhdessä 
muiden asianomaisten tahojen kanssa.

Tekninen lautakunta näkee aloitteen positiivisena ja tekninen toimiala on valmis 
löytämään ratkaisut sen toteuttamiseksi Porin kaupungin ja sen yhtiöiden 
kiinteistöissä.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta päättää, että antaa edellämainitun lausunnokseen 
valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 210

Valmistelijat / lisätiedot:

Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, johanna.jokelainen@pori.fi

Liitteet
1 Pöytäkirjan ote-Rintamaveteraaniasiain neuvottelukunta - 22.01.2025, klo 13_00
2 RVN-lausunto Markku Tanttisen valtuustoaloitteeseen 02-2025

Valtuutettu Markku Tanttinen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.11.2024 § 
124 Sotainvalidien muistolaatta Porin kaupungin hallitsemiin kiinteistöjen 
lippusalkorivistöön -valtuustoaloitteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
18.11.2024 §543 pyytää teknisen lautakunnan ja rintamaveteraaniasiain 
neuvottelukunnan lausunnot.

Rintamaveteraaniasiain neuvottelukunta käsitteli asiaa kokouksessaan 22.1.2025 § 5. 

Tekninen lautakunta  käsitteli asiaa kokouksessaan 29.4.2025 § 81.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa. Rintamaveteraaniasiain 
neuvottelukunnan lausunto on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 96,16.09.2024
Vapaa-ajan lautakunta, § 100,18.12.2024
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 153,18.12.2024
Kaupunginhallitus, § 211, 12.05.2025

§ 211
Naturisteille tarkoitetun alueen perustaminen Poriin, valtuustoaloite, valtuutettu Christa 
Lahto

PRIDno-2024-3636

Kaupunginvaltuusto, 16.09.2024, § 96

Valtuutettu Christa Lahto jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuusto

—————————————

Aloite 16.9.2024

—————————————

Naturisteille tarkoitetun alueen perustaminen Poriin

—————————————

Esitän, että Porin kaupunki valmistelee ja selvittää mahdollisuuden ”nakurannan 
palauttamiseksi uniikkiin ja outoon” Poriin.

Naturistiranta on aikoinaan perustettu Porin Yyteriin kaupunginvaltuutetun aloitetta 
seuranneella kaupunginvaltuuston päätöksellä 1990-luvulla, valitettavasti se 
lakkautettiin nopeasti ilman tarkoituksenmukaisia tutkimuksia virkamiespäätöksellä 
2020-luvulla.

Naturisteille tarkoitettu erityisalue sopisi hyvin kaupungin imagoon ja lisää 
tulevaisuudessa alueelle kaivattujen matkailijoiden määrää.

Aikaisempi alue toimi hyvin pitkän aikaa, ainoa puute oli selkeämmät: opasteet, 
tiedotteet, säännöt ja aluerajaukset.

Aloitettaessa selvitystyötä on otettava huomioon myös vaihtoehtoisesti muut 
sopivaksi katsottavat sijainnit naturistirannan tai -alueen sijoittamiseksi Poriin, mikäli 
entisen erinomaisen sijainnin alueen käyttö todettaisiin syystä tai toisesta 
mahdottomaksi.

Sijainteja pohtiessa tulisi ottaa huomioon saavutettavuus ja soveltuvuus ympäristöön 
sekä sen tarpeisiin. Sijainnin vaihtoehtojen vertailussa on korostettava myös sijainnin 
vaikutusta alueella tapahtuvaan muuhun toimintaan nähden, vaikutuksia alueen 
elävöittämiseen sekä erityisesti yritystoiminta.

Suomessa on tällä hetkellä vain 2 naturistirantaa, kun muissa Pohjoismaissa, kuten 
Ruotsissa on 10 naturistileirintäaluetta ja 70 naturistirantaa. Tanska taasen ilmoittaa 
naturismin olevan luvallista kaikkialla ja merkattuja rantoja ja leirintäalueita on 
kymmenittäin. Keskisessä Euroopassa nykytilanne on edelleen Skandinaviaa 
suvaitsevampi.

Porissa 16.9.2024
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Liike Nyt

Christa Lahto"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Vapaa-ajan lautakunta, 18.12.2024, § 100

Valmistelijat / lisätiedot:

Jyri Träskelin, yksikön päällikkö, kulttuuriyksikkö, jyri.traskelin@pori.fi

Yyterin virallinen naturistiranta suljettiin vuonna 2021. Sulkeminen johtui rannalla 
havaituista lieveilmiöistä: osa käyttäjistä ei pysynyt naturismille rajatulla alueella tai 
noudattanut alueen sääntöjä. Sulkemiseen liittyi myös lapsiperheiltä saatu 
negatiivinen palaute. 

Yyteri on yksi Suomen ja Pohjoismaiden tunnetuimmista hiekkarannoista ja erityisesti 
lapsiperheiden suosiossa kotimaan rantalomakohteena. Strategisesti 
matkailumarkkinointi kohdistuu volyymiltään isoihin kohderyhmiin, joilla on 
merkittävä vaikutus alueen yritysten elinvoimaan ja kasvupotentiaaliin. Suomessa 
naturistiliiton jäsenyhdistyksien yhteenlaskettu jäsenmäärä on noin 500 jäsentä 
(Suomen naturistiliitto).  

Porin matkailun kärkikohde Yyterin markkinointia on jo vuosia suunnattu 
lapsiperheille, jotka ovat Porin  strategisesti päätetty matkailun tiekartassa
kohderyhmä. Yyterin rannan käyntimäärä kesällä 2024 oli kesä-elokuun aikana yli 188 
000 henkilöä. Kävijät käyttävät kaikkia rannan sisäänkäyntejä ja määrä jakaantuu koko 
rannan alueelle. On olemassa riski, että naturistirannan kohdentaminen Yyterin ranta-
alueelle voisi vahingoittaa Yyterin mainetta koko perheen rantalomakohteena. Se 
saattaisi vähentää perheiden kiinnostusta käydä Yyterissä, koska naturistirantojen 
voidaan luonnollisuudestaan huolimatta kokea ylittävän sosiaalisen mukavuuden 
rajat. Yyterin kaltaisessa tunnetussa perhekohteessa tällainen lisäys voisi tuntua 
monille ristiriitaiselta. 

Kansainvälisesti Yyteriä markkinoidaan ympärivuotisena luontomatkailukohteena, 
jolla tavoitellaan sesongin pidennystä kesän molemmin puolin, eikä pääpaino ole 
pelkästään keskikesän rantalomakohteena. Maailmalla suositut ja menestyvät 
naturistimatkailukohteet tarjoavat monipuolisesti palveluja jopa kilometrien rannoista 
tai suojaisista poukamista täyden palvelun lomakohteisiin, uima-altaisiin, ravintoloihin 
ynnä muihin oheispalveluihin.  

Aiempi naturistiranta sijaitsi Yyterissä dyynien suojassa, mutta ei ulottunut vesirajaan 
asti. Yyterin dyynialue on suojeltu ja nykyään rannan asiakkaita ohjeistetaan entistä 
tarkemmin pysymään rannan tasaisella hiekka-alueella, kulkemaan merkittyjä reittejä 

https://cms.pori.fi/uploads/sites/3/2022/10/matkailun_tiekartta_2020_2025.pdf


 Porin kaupunki Kokouskutsu 28 ( )62
Kaupunginhallitus 09.05.2025

pitkin ja suojelemaan herkkiä dyynejä siten, ettei niissä kuljettaisi. Dyynien suojissa 
ollut alue ei voisi nykyisin enää toimia naturistirantana, sillä kulku niille ei ole sallittua.  

Yyterin alueella kulkee nykyisin paljon retkeilyreittejä, jotka kulkevat laajasti koko 
alueen ympäristössä. Näiden reittien kanssa risteävät alueet eivät tule kysymykseen 
uutena naturistirantana. Naturistiliiton kanssa käydyn keskustelun perusteella 
toiveena olisi, että naturistialueella pääsisi ilman uimavaatteita uimaan. Tällaisen 
sijainnin löytäminen Yyterin alueelta on erittäin haasteellista. Naturistiliiton kanssa 
käydyssä keskustelussa on noussut esiin Karhuluodon ja Herrainpäivien ranta-alueet. 
Näiden ranta-alueiden käyttöönotto naturistirannaksi todennäköisesti teettäisi 
kaupungille seuraavia toimenpiteitä: alueen asukkaiden osallistaminen, ELY-
keskuksen kanssa tehtävä yhteistyö, infran rakentaminen (esim. wc- ja suihkutilat, 
esteetön kulku, opasteet jne.). Näilläkin alueilla on suojeltuja dyynejä ja alueiden 
rannoilla uimista ei lähtökohtaisesti suositella voimakkaiden virtausten vuoksi. 

Vaikka naturistirannan toiminta onkin käyttäjilleen maksutonta ja lähtökohtaisesti 
avointa kaikille, se kuitenkin poissulkee kohderyhmiä, jotka eivät koe toimintaa 
sosiaalisesti miellyttäväksi. Käytännössä naturistiharrastajille osoitettu ranta-alue 
sulkee pois muita käyttäjäryhmiä. Samalla se voidaan kokea epätasa-arvoisena 
muiden kävijäryhmien näkökulmasta. Näin ollen ainoastaan naturisteille kohdennetun 
alueen kumulatiiviset vaikutukset ovat monitahoisempia ja suurempia kuin kaupungin 
tuottamissa palveluissa yleisesti. Nykyinen lainsäädäntö velvoittaa julkista palvelua 
huomioimaan useita osatekijöitä järjestämässään toiminnassa; muun muassa 
tasapuolisuuden, saavutettavuuden ja osallisuuden näkökulmat. Näiden velvoitteiden 
huomioiminen vaatisi kaupungilta huomattavaa taloudellista panostusta. Lisäksi 
yhdelle, suhteellisen pienelle ryhmälle kohdennetun toiminnan järjestäminen olisi 
yleisen edun mukaista järjestää markkinaehtoisesti, jotta toiminta mahdollistaisi ja 
hyödyttäisi aluetaloudellisten kerrannaisvaikutusten syntymistä. 

Yyterissä tulisi keskittyä jo olemassa oleviin vahvuuksiin kuten luontomatkailun ja 
perhematkailun kehittämiseen. Mikäli naturismista haluttaisiin tehdä yksi Yyterin 
keskeisistä matkailuvalteista ja varteenotettava elinvoimatekijä, tulisi asiaan panostaa 
laaja-alaisemmin. Ainoastaan rajatun ranta-alueen osoittaminen naturistien käyttöön 
ei yksistään riittäisi, vaan teeman ympärille tulisi järjestää muitakin toimintoja, kuten 
ravintola tai baari, sekä erilaisia harrastusmahdollisuuksia.  

Edellä mainitun kaltaisen toiminnan järjestäminen lukumäärältään varsin 
marginaaliselle asiakasryhmälle ei ole kaupunkiorganisaation vastuualueella vaan 
pitäisi, kuten jo todettua, järjestää markkinaehtoisesti.  
Lisäksi julkisen palveluntuottajan näkökulmasta vain yhden, toiminnallaan muita 
käyttäjiä poissulkevan ryhmän huomioiminen olisi selkeästi ristiriidassa eri 
asiakasryhmien tasa-arvoisen kohtelun kanssa ja tämänkaltainen kehitys saattaisi 
johtaa useisiin selvitystöihin uusien ranta-alueiden rajaamiseksi muidenkin 
kohdennettujen ja rajattujen asiakas- ja toimijaryhmien käytettäväksi. 

Mikäli kaupunkiorganisaatio kuitenkin haluaa selvittää muuta sijaintia 
naturistirannalle, vaatisi se laajempien selvitysten toteuttamista Porin muiden 
mahdollisten ranta-alueiden osalta. Kuten valtuustoaloitteessakin on todettu, 
sijainteja pohtiessa tulisi ottaa huomioon saavutettavuus ja soveltuvuus ympäristöön 
sekä sen tarpeisiin. Lisäksi vaihtoehtojen vertailussa olisi korostettava myös sijainnin 
vaikutusta alueella tapahtuvaan muuhun toimintaan nähden, vaikutuksia alueen 
elävöittämiseen ja yritystoimintaan.  
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Vastaus valtuustoaloitteeseen on työstetty matkailu- ja markkinointiyksikön, 
kaupunkikehitys- ja omistajaohjaus-yksikön, sekä kulttuuriyksikön yhteistyönä. 

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Vapaa-ajan lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 18.12.2024, § 153

Valmistelijat / lisätiedot:

Tiina J Lehtonen, tiina.j.lehtonen@pori.fi

Valtuutettu Christa Lahto jätti valtuuston kokouksessa 16.9.2024 valtuustoaloitteen 
Naturisteille tarkoitetun alueen perustaminen Poriin. Kaupunginhallitus päätti 
23.9.2024 pyytää aloitteesta elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja vapaa-ajan 
lautakunnan lausunnot 31.12.2024 mennessä.

Asian esittely ja aiempi käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Yyterin virallinen naturistiranta suljettiin vuonna 2021. Sulkeminen johtui rannalla 
havaituista lieveilmiöistä: osa käyttäjistä ei pysynyt naturismille rajatulla alueella tai 
noudattanut alueen sääntöjä. Sulkemiseen liittyi myös lapsiperheiltä saatu 
negatiivinen palaute. 

Yyteri on yksi Suomen ja Pohjoismaiden tunnetuimmista hiekkarannoista ja erityisesti 
lapsiperheiden suosiossa kotimaan rantalomakohteena. Strategisesti 
matkailumarkkinointi kohdistuu volyymiltään isoihin kohderyhmiin, joilla on 
merkittävä vaikutus alueen yritysten elinvoimaan ja kasvupotentiaaliin. Suomessa 
naturistiliiton jäsenyhdistyksien yhteenlaskettu jäsenmäärä on noin 500 jäsentä 
(Suomen naturistiliitto).  

Porin matkailun kärkikohde Yyterin markkinointia on jo vuosia suunnattu 
lapsiperheille, jotka ovat Porin matkailun tiekartassa strategisesti päätetty 
kohderyhmä. Yyterin rannan käyntimäärä kesällä 2024 oli kesä-elokuun aikana yli 188 
000 henkilöä. Kävijät käyttävät kaikkia rannan sisäänkäyntejä ja määrä jakaantuu koko 
rannan alueelle. On olemassa riski, että naturistirannan kohdentaminen Yyterin ranta-
alueelle voisi vahingoittaa Yyterin mainetta koko perheen rantalomakohteena. Se 
saattaisi vähentää perheiden kiinnostusta käydä Yyterissä, koska naturistirantojen 
voidaan luonnollisuudestaan huolimatta kokea ylittävän sosiaalisen mukavuuden 
rajat. Yyterin kaltaisessa tunnetussa perhekohteessa tällainen lisäys voisi tuntua 
monille ristiriitaiselta. 
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Kansainvälisesti Yyteriä markkinoidaan ympärivuotisena luontomatkailukohteena, 
jolla tavoitellaan sesongin pidennystä kesän molemmin puolin, eikä pääpaino ole 
pelkästään keskikesän rantalomakohteena. Maailmalla suositut ja menestyvät 
naturistimatkailukohteet tarjoavat monipuolisesti palveluja jopa kilometrien rannoista 
tai suojaisista poukamista täyden palvelun lomakohteisiin, uima-altaisiin, ravintoloihin 
ynnä muihin oheispalveluihin.  

Aiempi naturistiranta sijaitsi Yyterissä dyynien suojassa, mutta ei ulottunut vesirajaan 
asti. Yyterin dyynialue on suojeltu ja nykyään rannan asiakkaita ohjeistetaan entistä 
tarkemmin pysymään rannan tasaisella hiekka-alueella, kulkemaan merkittyjä reittejä 
pitkin ja suojelemaan herkkiä dyynejä siten, ettei niissä kuljettaisi. Dyynien suojissa 
ollut alue ei voisi nykyisin enää toimia naturistirantana, sillä kulku niille ei ole sallittua.  

Yyterin alueella kulkee nykyisin paljon retkeilyreittejä, jotka kulkevat laajasti koko 
alueen ympäristössä. Näiden reittien kanssa risteävät alueet eivät tule kysymykseen 
uutena naturistirantana. Naturistiliiton kanssa käydyn keskustelun perusteella 
toiveena olisi, että naturistialueella pääsisi ilman uimavaatteita uimaan. Tällaisen 
sijainnin löytäminen Yyterin alueelta on erittäin haasteellista. Naturistiliiton kanssa 
käydyssä keskustelussa on noussut esiin Karhuluodon ja Herrainpäivien ranta-alueet. 
Näiden ranta-alueiden käyttöönotto naturistirannaksi todennäköisesti teettäisi 
kaupungille seuraavia toimenpiteitä: alueen asukkaiden osallistaminen, ELY-
keskuksen kanssa tehtävä yhteistyö, infran rakentaminen (esim. wc- ja suihkutilat, 
esteetön kulku, opasteet jne.). Näilläkin alueilla on suojeltuja dyynejä ja alueiden 
rannoilla uimista ei lähtökohtaisesti suositella voimakkaiden virtausten vuoksi. 

Vaikka naturistirannan toiminta onkin käyttäjilleen maksutonta ja lähtökohtaisesti 
avointa kaikille, se kuitenkin poissulkee kohderyhmiä, jotka eivät koe toimintaa 
sosiaalisesti miellyttäväksi. Käytännössä naturistiharrastajille osoitettu ranta-alue 
sulkee pois muita käyttäjäryhmiä. Samalla se voidaan kokea epätasa-arvoisena 
muiden kävijäryhmien näkökulmasta. Näin ollen ainoastaan naturisteille kohdennetun 
alueen kumulatiiviset vaikutukset ovat monitahoisempia ja suurempia kuin kaupungin 
tuottamissa palveluissa yleisesti. Nykyinen lainsäädäntö velvoittaa julkista palvelua 
huomioimaan useita osatekijöitä järjestämässään toiminnassa; muun muassa 
tasapuolisuuden, saavutettavuuden ja osallisuuden näkökulmat. Näiden velvoitteiden 
huomioiminen vaatisi kaupungilta huomattavaa taloudellista panostusta. Lisäksi 
yhdelle, suhteellisen pienelle ryhmälle kohdennetun toiminnan järjestäminen olisi 
yleisen edun mukaista järjestää markkinaehtoisesti, jotta toiminta mahdollistaisi ja 
hyödyttäisi aluetaloudellisten kerrannaisvaikutusten syntymistä. 

Yyterissä tulisi keskittyä jo olemassa oleviin vahvuuksiin kuten luontomatkailun ja 
perhematkailun kehittämiseen. Mikäli naturismista haluttaisiin tehdä yksi Yyterin 
keskeisistä matkailuvalteista ja varteenotettava elinvoimatekijä, tulisi asiaan panostaa 
laaja-alaisemmin. Ainoastaan rajatun ranta-alueen osoittaminen naturistien käyttöön 
ei yksistään riittäisi, vaan teeman ympärille tulisi järjestää muitakin toimintoja, kuten 
ravintola tai baari, sekä erilaisia harrastusmahdollisuuksia.  

Edellä mainitun kaltaisen toiminnan järjestäminen lukumäärältään varsin 
marginaaliselle asiakasryhmälle ei ole kaupunkiorganisaation vastuualueella vaan 
pitäisi, kuten jo todettua, järjestää markkinaehtoisesti.  
Lisäksi julkisen palveluntuottajan näkökulmasta vain yhden, toiminnallaan muita 
käyttäjiä poissulkevan ryhmän huomioiminen olisi selkeästi ristiriidassa eri 
asiakasryhmien tasa-arvoisen kohtelun kanssa ja tämänkaltainen kehitys saattaisi 
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johtaa useisiin selvitystöihin uusien ranta-alueiden rajaamiseksi muidenkin 
kohdennettujen ja rajattujen asiakas- ja toimijaryhmien käytettäväksi. 

Mikäli kaupunkiorganisaatio kuitenkin haluaa selvittää muuta sijaintia 
naturistirannalle, vaatisi se laajempien selvitysten toteuttamista Porin muiden 
mahdollisten ranta-alueiden osalta. Kuten valtuustoaloitteessakin on todettu, 
sijainteja pohtiessa tulisi ottaa huomioon saavutettavuus ja soveltuvuus ympäristöön 
sekä sen tarpeisiin. Lisäksi vaihtoehtojen vertailussa olisi korostettava myös sijainnin 
vaikutusta alueella tapahtuvaan muuhun toimintaan nähden, vaikutuksia alueen 
elävöittämiseen ja yritystoimintaan.  

Vastaus valtuustoaloitteeseen on työstetty matkailu- ja markkinointiyksikön, 
kaupunkikehitys- ja omistajaohjaus-yksikön, sekä kulttuuriyksikön yhteistyönä. 

Kokouskäsittely
Hanna Sinisalmi ehdotti, että päätösehdotuksen mukaisesta lausunnosta lausunnosta 
poistetaan kappale: Mikäli kaupunkiorganisaatio kuitenkin haluaa selvittää muuta 
sijaintia naturistirannalle, vaatisi se laajempien selvitysten toteuttamista Porin muiden 
mahdollisten ranta-alueiden osalta. Kuten valtuustoaloitteessakin on todettu, 
sijainteja pohtiessa tulisi ottaa huomioon saavutettavuus ja soveltuvuus ympäristöön 
sekä sen tarpeisiin. Lisäksi vaihtoehtojen vertailussa olisi korostettava myös sijainnin 
vaikutusta alueella tapahtuvaan muuhun toimintaan nähden, vaikutuksia alueen 
elävöittämiseen ja yritystoimintaan. Elinvoima- ja ympäristölautakunta kannatti 
ehdotusta yksimielisesti.

Päätös
Elinvoima- ja ympäristölautakunta päätti yksimielisesti antaa valtuustoaloitteeseen 
seuraavanlaisen lausunnon kaupunginhallitukselle:

Yyterin virallinen naturistiranta suljettiin vuonna 2021. Sulkeminen johtui rannalla 
havaituista lieveilmiöistä: osa käyttäjistä ei pysynyt naturismille rajatulla alueella tai 
noudattanut alueen sääntöjä. Sulkemiseen liittyi myös lapsiperheiltä saatu 
negatiivinen palaute. 

Yyteri on yksi Suomen ja Pohjoismaiden tunnetuimmista hiekkarannoista ja erityisesti 
lapsiperheiden suosiossa kotimaan rantalomakohteena. Strategisesti 
matkailumarkkinointi kohdistuu volyymiltään isoihin kohderyhmiin, joilla on 
merkittävä vaikutus alueen yritysten elinvoimaan ja kasvupotentiaaliin. Suomessa 
naturistiliiton jäsenyhdistyksien yhteenlaskettu jäsenmäärä on noin 500 jäsentä 
(Suomen naturistiliitto).  

Porin matkailun kärkikohde Yyterin markkinointia on jo vuosia suunnattu 
lapsiperheille, jotka ovat Porin matkailun tiekartassa strategisesti päätetty 
kohderyhmä. Yyterin rannan käyntimäärä kesällä 2024 oli kesä-elokuun aikana yli 188 
000 henkilöä. Kävijät käyttävät kaikkia rannan sisäänkäyntejä ja määrä jakaantuu koko 
rannan alueelle. On olemassa riski, että naturistirannan kohdentaminen Yyterin ranta-
alueelle voisi vahingoittaa Yyterin mainetta koko perheen rantalomakohteena. Se 
saattaisi vähentää perheiden kiinnostusta käydä Yyterissä, koska naturistirantojen 
voidaan luonnollisuudestaan huolimatta kokea ylittävän sosiaalisen mukavuuden 
rajat. Yyterin kaltaisessa tunnetussa perhekohteessa tällainen lisäys voisi tuntua 
monille ristiriitaiselta. 

Kansainvälisesti Yyteriä markkinoidaan ympärivuotisena luontomatkailukohteena, 
jolla tavoitellaan sesongin pidennystä kesän molemmin puolin, eikä pääpaino ole 
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pelkästään keskikesän rantalomakohteena. Maailmalla suositut ja menestyvät 
naturistimatkailukohteet tarjoavat monipuolisesti palveluja jopa kilometrien rannoista 
tai suojaisista poukamista täyden palvelun lomakohteisiin, uima-altaisiin, ravintoloihin 
ynnä muihin oheispalveluihin.  

Aiempi naturistiranta sijaitsi Yyterissä dyynien suojassa, mutta ei ulottunut vesirajaan 
asti. Yyterin dyynialue on suojeltu ja nykyään rannan asiakkaita ohjeistetaan entistä 
tarkemmin pysymään rannan tasaisella hiekka-alueella, kulkemaan merkittyjä reittejä 
pitkin ja suojelemaan herkkiä dyynejä siten, ettei niissä kuljettaisi. Dyynien suojissa 
ollut alue ei voisi nykyisin enää toimia naturistirantana, sillä kulku niille ei ole sallittua.  

Yyterin alueella kulkee nykyisin paljon retkeilyreittejä, jotka kulkevat laajasti koko 
alueen ympäristössä. Näiden reittien kanssa risteävät alueet eivät tule kysymykseen 
uutena naturistirantana. Naturistiliiton kanssa käydyn keskustelun perusteella 
toiveena olisi, että naturistialueella pääsisi ilman uimavaatteita uimaan. Tällaisen 
sijainnin löytäminen Yyterin alueelta on erittäin haasteellista. Naturistiliiton kanssa 
käydyssä keskustelussa on noussut esiin Karhuluodon ja Herrainpäivien ranta-alueet. 
Näiden ranta-alueiden käyttöönotto naturistirannaksi todennäköisesti teettäisi 
kaupungille seuraavia toimenpiteitä: alueen asukkaiden osallistaminen, ELY-
keskuksen kanssa tehtävä yhteistyö, infran rakentaminen (esim. wc- ja suihkutilat, 
esteetön kulku, opasteet jne.). Näilläkin alueilla on suojeltuja dyynejä ja alueiden 
rannoilla uimista ei lähtökohtaisesti suositella voimakkaiden virtausten vuoksi. 

Vaikka naturistirannan toiminta onkin käyttäjilleen maksutonta ja lähtökohtaisesti 
avointa kaikille, se kuitenkin poissulkee kohderyhmiä, jotka eivät koe toimintaa 
sosiaalisesti miellyttäväksi. Käytännössä naturistiharrastajille osoitettu ranta-alue 
sulkee pois muita käyttäjäryhmiä. Samalla se voidaan kokea epätasa-arvoisena 
muiden kävijäryhmien näkökulmasta. Näin ollen ainoastaan naturisteille kohdennetun 
alueen kumulatiiviset vaikutukset ovat monitahoisempia ja suurempia kuin kaupungin 
tuottamissa palveluissa yleisesti. Nykyinen lainsäädäntö velvoittaa julkista palvelua 
huomioimaan useita osatekijöitä järjestämässään toiminnassa; muun muassa 
tasapuolisuuden, saavutettavuuden ja osallisuuden näkökulmat. Näiden velvoitteiden 
huomioiminen vaatisi kaupungilta huomattavaa taloudellista panostusta. Lisäksi 
yhdelle, suhteellisen pienelle ryhmälle kohdennetun toiminnan järjestäminen olisi 
yleisen edun mukaista järjestää markkinaehtoisesti, jotta toiminta mahdollistaisi ja 
hyödyttäisi aluetaloudellisten kerrannaisvaikutusten syntymistä. 

Yyterissä tulisi keskittyä jo olemassa oleviin vahvuuksiin kuten luontomatkailun ja 
perhematkailun kehittämiseen. Mikäli naturismista haluttaisiin tehdä yksi Yyterin 
keskeisistä matkailuvalteista ja varteenotettava elinvoimatekijä, tulisi asiaan panostaa 
laaja-alaisemmin. Ainoastaan rajatun ranta-alueen osoittaminen naturistien käyttöön 
ei yksistään riittäisi, vaan teeman ympärille tulisi järjestää muitakin toimintoja, kuten 
ravintola tai baari, sekä erilaisia harrastusmahdollisuuksia.  

Edellä mainitun kaltaisen toiminnan järjestäminen lukumäärältään varsin 
marginaaliselle asiakasryhmälle ei ole kaupunkiorganisaation vastuualueella vaan 
pitäisi, kuten jo todettua, järjestää markkinaehtoisesti.  
Lisäksi julkisen palveluntuottajan näkökulmasta vain yhden, toiminnallaan muita 
käyttäjiä poissulkevan ryhmän huomioiminen olisi selkeästi ristiriidassa eri 
asiakasryhmien tasa-arvoisen kohtelun kanssa ja tämänkaltainen kehitys saattaisi 
johtaa useisiin selvitystöihin uusien ranta-alueiden rajaamiseksi muidenkin 
kohdennettujen ja rajattujen asiakas- ja toimijaryhmien käytettäväksi. 
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Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 211

Valmistelijat / lisätiedot:

Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö, johanna.jokelainen@pori.fi

Valtuutettu Christa Lahto jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 16.9.2024 § 
96 Naturisteille tarkoitetun alueen perustaminen Poriin -valtuustoaloitteen. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 23.9.2024 § 365 pyytää elinvoima- ja 
ympäristölautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan lausunnot.

Elinvoima- ja ympäristölautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 18.12.2024 § 153.

Vapaa-ajan lautakunta  käsitteli asiaa kokouksessaan 18.12.2024 § 100.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetut lausunnot tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Tekninen lautakunta, § 21,04.02.2025
Tekninen lautakunta, § 72,29.04.2025
Kaupunginhallitus, § 212, 12.05.2025

§ 212
Metsäohjelma 2024 - 2044

PRIDno-2024-4655

Tekninen lautakunta, 04.02.2025, § 21

Valmistelijat / lisätiedot:

Ismo Ahonen, kaupunginpuutarhuri, ismo.ahonen@pori.fi

Liitteet
1 2 Pori metsälaskennat huhti2024
2 4 Porin 2. metsäkyselyn palautteet
3 3 Porin 1. metsäkyselyn tulokset
4 5 Suomen luonnonsuojeluliitto Pori ry ja Porin lintutieteellinen yhdistys ry 
yhteislusunto
5 6 Metsa#ohjelma lausunto vihrea# valtuustoryhma#
6 1 Metsäohjelma

Porin kaupungin omistamien metsien hoidon ohjaamiseksi ja toimintasuuntien 
määrittämiseksi on laadittu Porin ensimmäinen koko Porin metsäomaisuutta koskeva 
metsäohjelma vuosille 2024–2044.

Metsäohjelmassa kerrotaan mm. miten kaupunki toimii erilaisissa omistamissaan 
metsissä, miksi kaupungin metsiä hoidetaan, mitkä arvot ohjaavat metsänhoitoa sekä 
millaisia hyötyjä ja hyvinvointivaikutuksia metsät tuottavat asukkaille. 
Metsäohjelmassa laaditaan omat hoitoperiaatteet Tammen tilalle, taajamametsille, 
monikäyttömetsille sekä suojelluille metsille. Siinä määritetään myös toimenpiteet ja 
mittarit, joilla metsäohjelman toteutumista seurataan. Ohjelmaa päivitetään 
kymmenenvuoden välein metsäsuunnitelman päivityksen yhteydessä tai tarvittaessa. 
Porin kaupunki omistaa yhteensä noin 5 170 hehtaaria metsää. Kaupungin metsät 
tuottavat mm. virkistyksellisiä, maisemallisia, taloudellisia, ilmastollisia ja terveydellisiä 
hyötyjä sekä tukevat luonnon monimuotoisuutta.  

Metsäohjelmaa kirjatut tavoitteet siirretään käytäntöön kuviotasoisen 
metsäsuunnitelman laadinnan yhteydessä. Metsäsuunnitelma päivitetään kymmenen 
vuoden välein.

Kaupunki käynnisti metsäohjelman laatimisen keväällä 2023. Metsäohjelmaa on 
valmisteltu yhteistyössä kaupungin eri hallintokuntien, sidosryhmien ja 
riippumattomia metsäalan asiantuntijapalveluita tuottavan Tapio Oy:n kanssa.

Osallistaminen: Osana ohjelman valmistelutyötä porilaisille toteutettiin kesällä 2023 
sähköinen kysely, jonka avulla selvitettiin asukkaiden metsien käyttöä ja mielipiteitä 
kaupungin metsien hoidosta. Saatuja tuloksia hyödynnettiin metsäohjelman 
jatkovalmistelussa ja tavoitteiden määrittelyssä. Nyt esitettävää metsäohjelma on ollut 
avoimessa kuulemisessa kaupungin internet sivuilla 13.11.2024 asti ja sitä esiteltiin 
avoimessa yleisötilaisuudessa Liisanpuiston auditoriossa 29.10.2024. Lisäksi 
Luonnonsuojeluliiton Pori ry ja Porin Lintutieteellinen yhdistys sekä Vihreiden 
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valtuustoryhmä jättivät lausunnot suunnitelmasta. Liitteessä "2 metsäkyselyn 
palautteet" käsitellään osallistamisen kysymyksiä/kannanottoja sekä niihin annettuja 
työryhmän vastineita. Esimerkiksi hakkuumäärien asettuminen monikäyttömetsissä 
55 - 60 % kasvusta muotoutui laskentojen, työryhmän mielipiteiden  ja palautteiden 
käsittelyn prosessissa.

Teknisen toimialan metsäosaaminen ja retkeilyreittien hoito keskitetään jatkossa 
Infran kunnossapidon Metsät-tiimiin, jonka tavoitteena on tehostaa ja parantaa 
metsienhoitoa luonnon monimuotoisuuden, virkistyskäytön ja puuston hoidon työtä 
sekä tiedottamista.

 

Liitteet:

Liite 1 Metsäohjelma

Liite 2 Porin metsälaskennat huhti 2024

Liite 3 Porin 1 metsäkyselyn tulokset

Liite 4 Porin 2 metsäkyselyn palautteet

Liite 5 Suomen luonnonsuojeluliitto Pori ry ja Porin lintutieteellinen yhdistys ry 
yhteislusunto

Liite 6 Metsa#ohjelma lausunto vihrea# valtuustoryhma#

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta hyväksyy osaltaan liitteenä olevan Porin kaupungin omistamien 
metsien metsäohjelman sekä lähettää sen KH:n hyväksyttäväksi ja edelleen KV:n 
käsittelyyn.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

 

Kyseisen päätöksen muutoksenhakukohta on muutettu muutoksenhakukielloksi 
26.2.2025.

Tekninen lautakunta, 29.04.2025, § 72

Valmistelijat / lisätiedot:

Ismo Ahonen, kaupunginpuutarhuri, ismo.ahonen@pori.fi

Liitteet
1 Metsäohjelma Liite 17.4.2025
2 Yhteystiedot peitetty 5_Suomen_luonnonsuojeluliitto_Pori_ry_ja_Porin_lintutieteelline
n_yhdistys_ry_yhteislausunto
3 Metsäohjelma, Luontoyhdistysten oikaisupyyntö
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Tekninen lautakunta hyväksyi osaltaan yksimielisesti Metsäohjelman 4.2.2025. 
Hyväksynnän jälkeen saapui Suomen luonnonsuojeluliitto Pori Ry ja Porin 
Lintutieteellisen Yhdistys PLY ry:n yhteinen oikaisuvaatimus, jossa esitetään lintujen 
pesimäkauden aikaisten hakkuiden lopettamista Porin kaupungin omistamissa 
metsissä. Teknisen lautakunnan esityksessä oli virheellinen mahdollisuus 
oikaisuvaatimukseen. Kyseisen päätöksen muutoksenhakukohta on muutettu 
muutoksenhakukielloksi 26.2.2025. 

Metsäohjelman ohjausryhmä on tästä huolimatta käsitellyt 
oikaisuvaatimusta  kokouksessaan. Ohjausryhmä totesi, että esitys lintujen 
pesintäajan hakkuurajoitteesta on kannatettava. Metsäohjelmaan on lisätty seuraava 
teksti: Porin kaupungin omistamissa metsissä ei suoriteta hakkuita lintujen 
pesimäkaudella niillä alueilla, joissa ennakkosuunnittelu mahdollistaa 
hakkuuajankohdan rajaamisen lintujen pesimäkauden ulkopuolelle. Lintujen 
pesimäkaudella tehtävillä hakkuilla on aina oltava pätevä syy.

Liitteet:

17.4.2025 päivitetty Metsäohjelma 2024 - 2044 

Suomen luonnonsuojeluliitto Pori Ry ja Porin Lintutieteellinen Yhdistys PLY ry

Tiedoksi: Suomen luonnonsuojeluliitto Pori Ry ja Porin Lintutieteellisen Yhdistys PLY ry

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta hyväksyy osaltaan metsäohjelmaan lintujen pesimäkautta 
koskevan tekstimuutoksen ja lähettää Metsäohjelman kaupunginhallituksen 
hyväksyttäväksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 212

Valmistelijat / lisätiedot:

Ismo Ahonen, kaupunginpuutarhuri, ismo.ahonen@pori.fi

Liitteet
1 2 Pori metsälaskennat huhti2024
2 4 Porin 2. metsäkyselyn palautteet
3 3 Porin 1. metsäkyselyn tulokset
4 5 Suomen luonnonsuojeluliitto Pori ry ja Porin lintutieteellinen yhdistys ry 
yhteislusunto
5 6 Metsa#ohjelma lausunto vihrea# valtuustoryhma#
6 1 Metsäohjelma

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 29.4.2025. Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus hyväksyy liitteenä olevan Porin kaupungin omistamien metsien 
metsäohjelman sekä lähettää sen edelleen KV:n hyväksyttäväksi.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto, Infran kunnossapito, Ismo Ahonen, Kari Torniainen
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Kaupunginhallitus, § 111,24.03.2025
Kaupunginhallituksen suunnittelukokous, § 14,04.04.2025
Kaupunginhallitus, § 213, 12.05.2025

§ 213
Porin kaupungin konserniohje 2025

PRIDno-2025-1692

Kaupunginhallitus, 24.03.2025, § 111

Valmistelijat / lisätiedot:

Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala, lauri.kilkku@pori.fi
Jenni Jakovaara, jenni.jakovaara@pori.fi

Liitteet
1 Porin kaupungin konserniohje 2025_luonnos 18032025

Porin kaupunginvaltuuston 22.3.2021 hyväksymää konserniohjetta on tarvetta 
päivittää vastaamaan konserniohjauksen muuttuneita tarpeita.

Konserniohjeella annetaan tarvittavat ohjeet, joilla yhdenmukaistetaan ja tehostetaan 
kunnan toiminnan johtamista kunnan kokonaisetuun perustuen. Konserniohjeen 
sisältämien määräysten mukaisesti konsernijohto organisoi konsernijohtamisen ja -
valvonnan sekä seuraa ja arvioi niiden noudattamista.

Kuntalain 47 §:n mukaan konserniohjeessa annetaan tarpeelliset määräykset ainakin:
    -    kuntakonsernin talouden ja investointien suunnittelusta ja ohjauksesta
    -    konsernivalvonnan ja raportoinnin sekä riskienhallinnan järjestämisestä
    -    tiedottamisesta ja kunnan luottamushenkilöiden tietojensaantioikeuden 
turvaamisesta
    -    velvollisuudesta hankkia kunnan kanta asiaan ennen päätöksentekoa
    -    konsernin sisäisistä palveluista
    -    kunnan tytäryhteisöjen hallitusten kokoonpanosta ja nimittämisestä sekä
    -    kunnan tytäryhteisöjen hyvästä hallinto- ja johtamistavasta.

Oheisena on kaupunkikehitys- ja omistajaohjausyksikön valmistelema esitys Porin 
kaupungin uudeksi konserniohjeeksi. Merkittävimmät muutosehdotukset uudessa 
luonnoksessa verrattuna vanhaan ovat:

- kaupungin organisaatiossa tapahtuneet yksikkö- ja nimikemuutokset on päivitetty

- konsernijohdon käsite on korjattu vastaamaan omistajapoliittisia linjauksia

- hallituksen jäsenen toimikauden pituus yhdessä yhtiössä on rajattu kahteen 
valtuustokauteen

- nimitystoimikunnan perustaminen sekä nimitysprosessin kuvaus

- maininta mahdollisuudesta käyttää riippumattomia asiantuntijajäseniä hallituksessa

- Pori Energia Oy:n hallituksen puheenjohtajan on oltava kaupungin nimeämä 
asiantuntijajäsen

- tarkennettu viittauksia lainsäädäntöön, täsmennetty ohjeita, poistettu ohjeen sisällä 
olevaa toistoa ja selkiytetty ohjeen rakennetta.
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Kaupunginvaltuuston hyväksymisen jälkeen uusittu konserniohje tulee koskemaan 
kaikkia kaupungin tytäryhteisöjä. Tytäryhtiöiden tulee tämän jälkeen hyväksyä uusi 
konserniohje yhtiökokouksissaan.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy oheisen Porin 
kaupungin konserniohjeen kaupunginhallituksen esityksen mukaisesti. 

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan heti kokouksessa.

Kokouskäsittely
Merkitään, että Jaakko Jäntti poistui kokouksesta tämän asiakohdan käsittelyn aikana 
kello 17.22.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian valmisteluun.

Kaupunginhallituksen suunnittelukokous, 04.04.2025, § 14

Valmistelijat / lisätiedot:

Jenni Jakovaara, jenni.jakovaara@pori.fi

Kapunginhallitukselle esitellään konserniohjeen luonnos.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kapunginhallitus käsittelee konserniohjeen luonnoksen ja antaa evästyksen 
jatkokäsittelystä.

Kokouskäsittely
Controller Jenni Jakovaara esitteli konserniohjeen luonnosta kaupunginhallitukselle.

Päätös
Kaupunginhallitus kuuli esittelyn ja kävi asiassa evästyskeskustelun.

Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 213

Valmistelijat / lisätiedot:

Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala, lauri.kilkku@pori.fi
Jenni Jakovaara, jenni.jakovaara@pori.fi

Liitteet
1 Konserniohje 2025_versio 29042025 final

Porin kaupunginvaltuuston 22.3.2021 hyväksymää konserniohjetta on tarvetta 
päivittää vastaamaan konserniohjauksen muuttuneita tarpeita.
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Konserniohjeella annetaan tarvittavat ohjeet, joilla yhdenmukaistetaan ja tehostetaan 
kunnan toiminnan johtamista kunnan kokonaisetuun perustuen. Konserniohjeen 
sisältämien määräysten mukaisesti konsernijohto organisoi konsernijohtamisen ja -
valvonnan sekä seuraa ja arvioi niiden noudattamista.

Kuntalain 47 §:n mukaan konserniohjeessa annetaan tarpeelliset määräykset ainakin:
    -    kuntakonsernin talouden ja investointien suunnittelusta ja ohjauksesta
    -    konsernivalvonnan ja raportoinnin sekä riskienhallinnan järjestämisestä
    -    tiedottamisesta ja kunnan luottamushenkilöiden tietojensaantioikeuden 
turvaamisesta
    -    velvollisuudesta hankkia kunnan kanta asiaan ennen päätöksentekoa
    -    konsernin sisäisistä palveluista
    -    kunnan tytäryhteisöjen hallitusten kokoonpanosta ja nimittämisestä sekä
    -    kunnan tytäryhteisöjen hyvästä hallinto- ja johtamistavasta.

Oheisena on kaupunkikehitys- ja omistajaohjausyksikön valmistelema esitys Porin 
kaupungin uudeksi konserniohjeeksi. Merkittävimmät muutosehdotukset uudessa 
luonnoksessa verrattuna vanhaan ovat:

- kaupungin organisaatiossa tapahtuneet yksikkö- ja nimikemuutokset on päivitetty
- konsernijohdon käsite on korjattu vastaamaan omistajapoliittisia linjauksia
- hallituksen jäsenen toimikauden pituus yhdessä yhtiössä on rajattu kahteen 
valtuustokauteen
- maininta mahdollisuudesta käyttää riippumattomia asiantuntijajäseniä hallituksessa
- Pori Energia Oy:n hallituksen puheenjohtajan on oltava kaupungin nimeämä 
asiantuntijajäsen
- tarkennettu viittauksia lainsäädäntöön, täsmennetty ohjeita, poistettu ohjeen sisällä 
olevaa toistoa ja selkiytetty ohjeen rakennetta.

Kaupunginvaltuuston hyväksymisen jälkeen uusittu konserniohje tulee koskemaan 
kaikkia kaupungin tytäryhteisöjä. Tytäryhtiöiden tulee tämän jälkeen hyväksyä uusi 
konserniohje yhtiökokouksissaan.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se hyväksyy oheisen Porin 
kaupungin konserniohjeen kaupunginhallituksen esityksen mukaisesti.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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§ 214
Oman pääoman Pori-rahasto

PRIDno-2025-2692

Valmistelijat / lisätiedot:

Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja, tuomas.hatanpaa@pori.fi

Liitteet
1 Oman pääoman Pori-rahasto säännöt

Kaupunginvaltuusto päätti 27.1.2025 §10 myydä vähemmistöosuuden Pori Energia Oy:
stä. Päätöksen perusteluissa linjattiin seuraavasti: ”Kaupungin taseeseen tullaan 
kaupunginvaltuuston päätöksellä perustamaan oman pääoman rahasto. Vuodelta 
2025 laadittavan tilinpäätöksen tuloksen käsittelyn yhteydessä myyntivoitto siirretään 
rahastoon, jonka säännöt saatetaan kaupunginvaltuuston hyväksyttäväksi keväällä 
2025.”

Rahaston tarkoitus on varmistaa, että Pori Energian vähemmistöosuuden 
myyntivoittoa ei käytetä kaupungin tulorahoituksen eränä kaupungin menojen 
kattamiseen. Säännöt on laadittu sillä periaatteella, että rahastosta  muodostuu ”
instituutiomainen ja ikuinen” oman pääoman erä kaupungin taseeseen, jonka varat 
tuottavat jatkuvaa ja suunnitelmallista sijoitustuotoista muodostuvaa tulovirtaa 
kaupungin tulopohjan vahvistamiseksi. Rahaston nimeksi esitetään Oman pääoman 
Pori-rahasto.

Rahastoitavan pääoman tarkan määrän päättää kaupunginvaltuusto keväällä 2026 
vuoden 2025 tilinpäätöksen tuloksen käsittelyn yhteydessä.  Esitys tulee perustumaan 
Pori Energian vähemmistöosuuden myyntivoiton määrään. Rahaston sääntöjen 
mukaan rahaston pääomaan ei ole tarkoitus tehdä muutoksia tulevina vuosina. Tämä 
tarkoittaa sitä, että rahaston varojen sijoituksista realisoituvat tuotot tai tappiot sekä 
arvonalentumiset kirjataan vuosittain kaupungin tulokseen ja tuloksenkäsittelyn 
yhteydessä ne siirretään tilikauden yli- / alijäämätilille. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää, että kaupunginvaltuusto hyväksyy Oman pääoman 
Pori-rahaston säännöt liitteen mukaisesti.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Tekninen lautakunta, § 78,29.04.2025
Kaupunginhallitus, § 215, 12.05.2025

§ 215
Kerrostalotonttien Herralahti 609-14-17-1 ja 2 vuokrasopimusten uusiminen, Asunto-Oy 
Herraviiki

PRIDno-2025-2415

Tekninen lautakunta, 29.04.2025, § 78

Valmistelijat / lisätiedot:

Heidi Niiniviita, kiinteistöjuristi, heidi.niiniviita@pori.fi

Liitteet
1 Sijainti asemakaavalla

Asunto-Oy Herraviikille on vuokrattu 29.1.1966 allekirjoitetuilla vuokrasopimuksilla 
kaksi vierekkäistä kerrostalotonttia Herralahti 609-14-17-1 ja 2. Tontin 1 pinta-ala on 
5274 m² ja tontin rakennusoikeuden määrä on 2500 k-m². Tontin 2 pinta-ala on 5242 
m² ja tontin rakennusoikeuden määrä on 2500 k-m². Tonttien vuokrasopimukset ovat 
päättymässä 1.2.2026. Tontin 1 vuokra vuonna 2025 on 5731,24 euroa ja tontin 2 on 
5717,46 euroa.

Lähtökohtaisesti tonttien vuokrasopimukset uusitaan. Tontit voidaan kuitenkin myös 
myydä vuokralaisen niin halutessa.

Vuokrasopimuksen uusiminen

Vuokrasopimukset uusitaan 50 vuodeksi eli ajaksi 2.2.2026-31.12.2076. 
Vuokrasopimukset uusitaan voimassa olevan kerrostalotonttien vuokrasopimusmallin 
mukaisesti. Kaupunginvaltuusto on vahvistanut päätöksellään 15.6.2020 § 86 
Herralahden kerrostalotonttien yksikköhinnaksi 122,50 €/k-m². Hinta on sidottu 
elinkustannusindeksin vuoden 2019 keskiluvun 1968 kohdalle. Vuosivuokra on 5 % 
vahvistetusta yksikköhinnasta. Edellä mainitulla hinnoittelulla laskettu 
elinkustannusindeksiin sidottava vuosivuokra on 18 144,69 euroa per tontti 
elinkustannusindeksin vuoden 2024 keskiluvun 2332 kohdalla.

Vuokrasopimusten uusimisessa noudatettavien siirtymäsäännösten mukaan 
sopimuksen koko päättymisvuodelta peritään nykyisen sopimuksen perusteella 
laskettavaa vuokraa ja uusi vuokra otetaan käyttöön seuraavasta vuodesta lähtien 
viiden vuoden aikana 20 prosentin porrastuksin. Uuden sopimuksen mukaisesta 
vuokrasta peritään 20% vuonna 2027, 40% vuonna 2028, 60% vuonna 2029, 80% 
vuonna 2030 ja 100% vuodesta 2031 lähtien. Siirtymäkauden aikana peritään 
kuitenkin vähintään vanhan sopimuksen mukaista vuokraa.  Siirtymäsäännös koskee 
vain nykyisen sopimuksen vuokralaista. Mikäli uusi vuokrasopimus siirretään 
kolmannelle, uusi vuokralainen maksaa heti seuraavan vuoden alusta lukien täyden 
vuokran.

Tontin myyminen

Edellä esitetyn hinnoittelun perusteella molempien tonttien myyntihinta on 
elinkustannusindeksin vuoden 2024 keskiluvun 2332 kohdalla 362 894 euroa/tontti. 
Sillä hinnalla tontit voidaan myydä 19.12.2025 saakka.
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Toimivallan peruste:

Porin kaupungin hallintosäännön 25 §:n nojalla kaupunginhallitus päättää enintään 
800.000 euron arvoisten kiinteistöjen, rakennusten, rakennelmien ja laitteiden 
luovuttamisesta myymällä, vaihtamalla ja vuokraamalla, ellei sitä ole määrätty 
teknisen lautakunnan tehtäväksi.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, toimialajohtaja, tekninen toimiala

Tekninen lautakunta esittää kaupunginhallituksen päätettäväksi, että tonttien 
Herralahti 609-14-17-1 ja 2 vuokrasopimukset uusitaan tai tontit myydään edellä 
esitetyn mukaisesti, ja että kaupungin puolesta vuokrasopimuksen tai kauppakirjan 
allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen toimialan toimintasäännön mukaisesti, ja 
tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään sopimuksiin tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 215

Valmistelijat / lisätiedot:

Heidi Niiniviita, kiinteistöjuristi, heidi.niiniviita@pori.fi

Liitteet
1 Sijainti asemakaavalla

Tekninen lautakunta käsitteli asiaa kokouksessaan 29.4.2025.  Asian esittely ja aiempi 
käsittely ovat luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että tonttien Herralahti 609-14-17-1 ja 2 vuokrasopimukset 
uusitaan tai tontit myydään edellä esitetyn mukaisesti, ja että kaupungin puolesta 
vuokrasopimuksen tai kauppakirjan allekirjoittaa tekninen lautakunta teknisen 
toimialan toimintasäännön mukaisesti, ja tonttipäällikkö oikeutetaan tekemään 
sopimuksiin tarvittaessa vähäisiä muutoksia.

Tiedoksi
Vuokralainen, Infrajohtaminen/MAPO
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§ 216
Asunto Oy Porin Keskuspuistikko osakkeiden 50124-51831 myynti

PRIDno-2025-2796

Valmistelijat / lisätiedot:

Juha Luoma, juha.luoma@pori.fi

Liitteet
1 Isännöitsijäntodistus talo 14 as 1
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja

Porin kaupunki omistaa entisen Kiertokadun päiväkodin asuinhuoneiston 1, joka on 
Asunto Oy Porin Keskuspuistikon, Kiertokatu 14 kerrostalon 1. kerroksessa 
eteläpäädyssä. Huoneisto on tarpeeton, koska päiväkodin toiminta on siirretty 
Herralahden päiväkotiin. Huoneiston osakenumerot ovat 50124-51831.

Huoneiston lainaosuudet ovat yhteensä 15.644,56 euroa eli 243,305 euroa/neliö. 
Ostaja ottaa yhtiölainaosuudet vastatakseen. Huoneiston muuttaminen, 
peruskorjaaminen, mahdollisten vikojen korjaaminen, yms. jäävät ostajalle. Kaupunki 
myy asuinhuoneiston nykyisessä kunnossa. Huoneistossa ei ole keittiötä.

Huoneisto oli myynnissä huutokaupat.com-palvelussa ajalla 4.4.-5.5.2025. 
Huutokaupassa tehtiin 138 tarjousta, korkeimman tarjouksen 30.400 teki peitetty.

Huoneiston nykykunto huomioiden, kokonaiskauppahinta on sellainen, että se 
kannattaa hyväksyä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupungin hallitus päättää, että Asunto Oy Porin Keskuspuistikon osakkeet 50124-
51831, jotka oikeuttavat hallitsemaan huoneistoa 1, Kiertokatu 14 talossa, myydään 
huutokaupassa korkeimman tarjouksen tehneelle peitetty

Kauppahinta on huutokaupassa tehty tarjous 30.400 euroa. Lisäksi ostaja ottaa 
vastatakseen huoneistoon kohdistustuvat lainaosuudet, jotka lasketaan 
kaupantekokuukauden viimeisen päivän mukaan. Isännöitsijäntodistuksen 2.4.2025 
mukaan lainaosuudet ovat 15.644,56 euroa. Kauppakirja on allekirjoitettava 31.7.2025 
mennessä.

Tiedoksi
Tilayksikkö/Luoma, tarjoaja
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§ 217
Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Porin Venetsialaiset

PRIDno-2025-1573

Valmistelijat / lisätiedot:

Eija Joensuu, eija.joensuu@pori.fi

Liitteet
1 PV_aluekartta
Verkkojulkisuus rajoitettu, Kuntalaki 29 §, Ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja
2 Projektisuunnitelma 2025
Verkkojulkisuus rajoitettu, Kuntalaki 29 §, Ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja
3 Budjetti 2025
Verkkojulkisuus rajoitettu, Kuntalaki 29 §, Ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja

Tapahtuman kuvaus
Järjestämme 29.-30.8.2025 Venetsialaisjuhlan Kirjurinluoto Arenalla hyvin onnistuneen 
viime vuoden festivaalin tapaan. Saamamme palaute on ollut oikeastaan vain 
positiivista! Toki kehitysideoita olemme saaneet ja niihin tulemme tarttumaan. Kaikki 
artistit on jo lukittu ja tarkempaa tietoa löytyy verkkosivuiltamme. Molempina iltoina 
on lisäksi ilotulitus. Kävijämääräksi odotamme minimissään 3000 hlöä/päivä, 
kapasiteetti on vielä paljon suurempi. Tapahtuma on käyty viime vuonna läpi 
viranomaisten kanssa ja tämän vuoden tapahtuman järjestelyt sekä lipunmyynti ovat 
toki jo alkaneet. Tarkoituksena on tehdä tästä edelleen toistuva tapahtuma, joka 
mielestämme täydentää/päättää Porin muutenkin upean tapahtumakesän. Meillä on 
viime vuotiseen tapaan tarkoitus käyttää paikallisia yrityksiä / palveluita tapahtuman 
järjestämiseksi. Tapatuma tulee vaikuttamaan alueen majoituspaikkojen käyttöön 
(yhteistyö Amado Hotels) ja todennäköisesti alueelta poistumisen jälkeen avoinna 
olevat ravintolat saavat asiakkaita. Iloksemme saimme huomata, että viime vuoden 
tapahtumassa oli asiakkaita useasta Suomen kaupungista, ei ainoastaan Porista ja sen 
lähikunnista.
Liitteenä aluekartta, budjetti ja projektisuunnitelma.

Kuvaus avustuksen käytöstä
Erittely liitteenä# isoimmat kuluerät muodostuvat artisteista, tapahtumateltoista sekä 
markkinoinnista.

West Events Oy on hakenut Porin Venetsialaiset tapahtumalle 29.-30.8.2025 
tapahtuma-avustusta yhteensä 20 000 €

Tapahtuma-avustusta voidaan myöntää Porissa järjestettävään valtakunnalliseen, 
kansainväliseen tai sellaiseksi pyrkivään tai muuhun kaupungin elinvoimaa ja imagoa 
tukevaan tapahtumaan. Avustuksia myönnettäessä huomioidaan erityisesti uudet ja 
muuhun vuodenaikaan kuin kesään sijoittuvat tapahtumat. Järjestäjänä voi olla 
rekisteröitynyt yhdistys tai yritys tai useita toimijoita yhdessä. 

Peruste Porin Venetsialaiset -tapahtumalle     

Tapahtuma on eettisesti hyväksyttävä ja noudattaa Suomen lakia. 
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Tapahtuma toteuttaa kaupunkistrategian porilaisia arvoja; avoimuus, rakkaus, 
rohkeus 
Tapahtuma on paikallinen ja tukee kaupunkilaisten hyvinvointia 
Tapahtuma vaikuttaa positiivisesti alueen imagoon ja tuo kaupungille 
näkyvyyttä paikallisesti ja/tai alueellisesti 
Vastuullisuusnäkökulmien huomioimista tapahtuman järjestämisessä 
arvostetaan 
Tapahtuma tukee Tapahtumien tiekartan tavoitteita 
Tapahtuma vahvistaa kaupungin vetovoimaisuutta ja elinvoimaisuutta 
Tapahtuma vaikuttaa positiivisesti alueen imagoon ja tuo kaupungille näkyvyyttä 
alueellisesti ja/tai valtakunnallisesti 
Alueellinen, valtakunnallinen ja kansainvälinen verkoitoituminen ja yhteistyö 
katsotaan vahvuudeksi
Tapahtumassa on huomioitu sekä tapahtuman fyysinen, sosiaalinen ja/tai 
taloudellinen saavutettavuus 
Tapahtuma on valtuullinen ja huomioi toiminnassaan kestävän kehityksen 
periaatteet ja turvallisuusvaatimukset

Tapahtuma-avustusten avustuspäätökset tehdään kuitenkin aina harkinnan ja 
määrärahojen puitteissa. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää myöntää tapahtuma-avustusta West Events Oy:n Porin 
Venetsialaiset -tapahtumalle 29.8-30.8.2025 yhteensä 6 000 € tapahtuma-avustuksen 
hakusumman ollessa
20 000 € tapahtuma-avustusten kriteereiden täyttymisen perusteella. 

Tapahtuma-avustuksen saajan tulee raportoida avustuksen käytöstä ja tapahtuman 
vaikuttavuudesta viimeistään 6 kuukautta tapahtuman jälkeen. Uutta avustusta ei 
myönnetä ennen kuin edellisen avustuksen käytöstä on raportoitu asianmukaisesti. 
Avustuksen käytön raportti lähetetään hakijalle täytettäväksi tapahtuman jälkeen. 

Kaupunki voi teettää tapahtuma-avustuksiin liittyen vaikuttavuustutkimuksen, johon 
tapahtuma-avustuksia arvioiva työryhmä valitsee tapahtumat. Tapahtumajärjestäjä 
sitoutuu antamaan tutkimukseen tarvittavat tiedot. 

Tapahtuman peruuntuessa tapahtuma-avustuksen saajalla on velvollisuus maksaa 
saamansa avustus takaisin.

6 000 euron tapahtuma-avustus maksetaan kustannuspaikalta 1411600001 
toiminnolla  1413851  hakijan ilmoittamalle tilille.

Tiedoksi
Tapahtuma-avustuksen hakija, viestintäjohtaja, viestintä- ja brändiyksikkö, talous- ja 
hallintoyksikkö
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Kaupunginhallitus, § 572,18.12.2023
Kaupunginhallitus, § 218, 12.05.2025

§ 218
Osalimiitin määräaikainen korotus Porin YH-Asunnot Oy:lle Porin kaupungin konsernitilin 
luottolimiitistä

PRIDno-2023-4521

Kaupunginhallitus, 18.12.2023, § 572

Valmistelijat / lisätiedot:

Mari Häyhtiö, Rahoituspäälikkö, mari.hayhtio@pori.fi
Lauri Kilkku, toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala, lauri.kilkku@pori.fi

Porin YH-Asunnot Oy on Porin kaupungin 100 %:sti omistama tytäryhtiö, jonka 
päätoimialaa on omistaa, vuokrata, hallinnoida ja isännöidä Porin kaupungin alueella 
sijaitsevia kiinteistöjä sekä myös rakennuttaa niitä. Tällä hetkellä Porin YH-Asunnot 
hallinnoi noin 1000 vuokra-asuntoa, 500 opiskelija-asuntoa ja 200 senioriasuntoa.

Porin YH-Asunnot Oy on lähestynyt kaupungin omistajaohjaus- ja rahoitusyksikköä ja 
pyytää kassanhallinnan tueksi 1 000 000 (yhden miljoonan) euron osalimiittiä Porin 
kaupungin konsernitilin luottolimiitistä.

Porin YH-Asunnot perustelee asiaa seuraavasti: haettavalla limiitillä on tarkoitus 
varautua korkojen pitkäaikaiseen nousuun ja varmistaa osaltaan mahdollisesti 
tarvittavien vuokrankorotusten maltillisuus tulevaisuudessa sekä toisaalta yhtiön 
maksuvalmius kaikissa tilanteissa. Tästä syystä yhtiö on pyytänyt, että sille 
myönnettäisiin 1 000 000 euron osalimiitti kaupungin konsernitilin luottolimiitistä.

Porin kaupungin ja Länsi-Suomen Osuuspankin välisen voimassa olevan 
pankkipalvelusopimuksen mukaan kaupungin luottolimiitin korko on 1 kuukauden 
euribor-korko lisättynä 0,35%-yksikön marginaalilla. Omistajaohjaus- ja 
rahoitusyksikkö esittää, että 1 000 000 euron limiitti myönnetään siten, että osalimiitin 
korko on 0,1 prosenttia korkeampi kuin kaupungin maksama marginaali. 
Kokonaiskorko yhtiölle on siis 1 kuukauden euribor-korko lisättynä marginaalilla 0,45 
% ollen kuitenkin aina vähintään marginaalin suuruinen.

Tililimiitit on yleisesti käytetty tapa tasoittaa yritysten kassan kausivaihteluita. Tämä 
auttaa yrityksen johtoa kassanhallinnassa, kun tulo- ja menovirrat ajoittuvat useasti 
eri ajankohdille. Porin kaupungilla on konsernitilin ominaisuudet käytössä ja tällainen 
tytäryhtiölle myönnetty 1 000 000 euron osalimiitti ei vaikeuta kaupungin omaa 
toimintaa. Kaupunkikonsernilla on tällä hetkellä käytössä 10 000 000 euron tililimiitti 
konsernitilissään. Myös aiemmin on tytäryhtiöille myönnetty heidän pyynnöstään 
vastaavanlaisia osatililimiittejä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää hyväksyä 1 000 000 euron osalimiitin myöntämisen Porin 
YH-Asunnoille siten, että tililuoton marginaali on 0,1 prosenttia korkeampi kuin 
kaupungin maksama marginaali.
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Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Kaupunginhallitus, 12.05.2025, § 218

Valmistelijat / lisätiedot:

Mari Häyhtiö, Rahoituspäälikkö, mari.hayhtio@pori.fi

Porin YH-Asunnot Oy on Porin kaupungin 100 %:sti omistama tytäryhtiö, jonka 
päätoimialaa on omistaa, vuokrata, hallinnoida ja isännöidä Porin kaupungin alueella 
sijaitsevia kiinteistöjä sekä myös rakennuttaa niitä. Tällä hetkellä Porin YH-Asunnot 
hallinnoi noin 1000 vuokra-asuntoa, 500 opiskelija-asuntoa ja 200 senioriasuntoa.

Porin YH-Asunnot Oy on lähestynyt kaupungin talous- ja hallintoyksikköä ja pyytää 
kassanhallinnan tueksi aiemmin myönnetyn 1 000 000 euron osalimiitin määräaikaista 
korotusta Porin kaupungin konsernitilin luottolimiitistä. Yhtiön pyyntö on korottaa 
limiitti 1 500 000 euron suuruiseksi vuoden 2026 loppuun saakka. Tämän jälkeen 
limiitti palautuisi takaisin 1 000 000 euron suuruiseksi.

Porin YH-Asunnot perustelee asiaa seuraavasti: vuoden 2025 alusta Porin kaupungilta 
yhtiölle siirtyneiden Kiertokatu 16-18 asuntoihin kohdistuu merkittävästi 
yhtiölainaosuuksia. Asunnon myyntitilanteessa korkea yhtiölainaosuus on merkittävä 
myynnin este. Myyntitilanteen helpottamiseksi yhtiölainaosuuksia voitaisiin maksaa 
tarvittaessa pois ja siihen tilanteeseen konsernitilin osalimiitin kasvattaminen olisi 
helpoin ja rahoituksellisesti edullisin ratkaisu. Samalla vahvistettaisiin muutenkin 
yhtiön maksuvalmiutta. Tästä syystä yhtiö on pyytänyt, että sille myönnettäisiin 500 
000 euron osalimiitin korotus määräajaksi vuoden 2026 loppuun kaupungin 
konsernitilin luottolimiitistä.

Porin kaupungin ja Länsi-Suomen Osuuspankin välisen voimassa olevan 
pankkipalvelusopimuksen mukaan kaupungin luottolimiitin korko on 1 kuukauden 
euribor-korko lisättynä 0,35%-yksikön marginaalilla. Talous- ja hallintoyksikkö esittää, 
että 1 500 000 euron limiitti myönnetään siten, että osalimiitin korko on 0,1 prosenttia 
korkeampi kuin kaupungin maksama marginaali. Kokonaiskorko yhtiölle on siis 1 
kuukauden euribor-korko lisättynä marginaalilla 0,45 % ollen kuitenkin aina vähintään 
marginaalin suuruinen.

Porin kaupungilla on konsernitilin ominaisuudet käytössä ja tällainen tytäryhtiölle 
myönnetty 1 500 000 euron osalimiitti ei vaikeuta kaupungin omaa toimintaa. 
Kaupunkikonsernilla on tällä hetkellä käytössä 10 000 000 euron tililimiitti 
konsernitilissään. Myös aiemmin on tytäryhtiöille myönnetty heidän pyynnöstään ja 
tarpeeseen osatililimiittejä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää korottaa Porin YH-Asuntojen konsernitilin osalimiittiä 
määräaikaisesti 1 500 000 euroon vuoden 2026 loppuun saakka. Tämän jälkeen limiitti 
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palautuu aiemmin päätetyn 1 000 000 euron suuruiseksi. Tililuoton marginaali on 0,1 
prosenttia korkeampi kuin kaupungin maksama marginaali.

Tiedoksi
rahoitusasiantuntija ja yhtiön toimitusjohtaja.
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§ 219
Visit Pori Oy:n konsernitilin tililimiitin pienentäminen

PRIDno-2025-2834

Valmistelijat / lisätiedot:

Mari Häyhtiö, Rahoituspäälikkö, mari.hayhtio@pori.fi

Visit Pori Oy tuottaa matkatoimistotyyppistä liiketoimintaa (esim. suurtapahtumien 
aikaista yksityismajoitusta sekä hotellimajoituksen välitysmyyntiä) ja myy kaupungin 
virallisia brändituotteita sekä matkailupalveluita. Erityisesti matkatoimistotyyppiset 
palvelut ovat luonteeltaan sellaisia, ettei kaupunki voi niitä hoitaa omana 
toimintanaan, minkä takia toiminta on eriytetty yhtiömuotoon.

Yhtiön toiminta on kuitenkin supistunut, eikä sillä ole palkattua henkilökuntaa. 
Liikevaihto vuonna 2024 oli 298.800 euroa. Kaupunginhallitus on aikanaan myöntänyt 
yhtiölle 400.000 euron tililimiitin kaupungin konsernitiliin. Nykyiseen toiminnan 
laajuuteen nähden limiitti on kuitenkin ylimitoitettu. Kaupungin omistajaohjaus 
yhdessä rahoituspäällikön kanssa on käynyt yhtiön kanssa keskusteluja limiitin 
pienentämisestä. Visit Pori Oy:n hallitus pyytää, että yhtiön limiitti muutettaisiin 
50.000 euroon.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää pienentää Visit Pori Oy:n konsernitilin tililimiitin nykyisestä 
400.000 eurosta 50.000 euroon.

Tiedoksi
Visit Pori Oy, Varainhallinta 
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§ 220
Satakunnan Messut ry:n sääntömääräinen vuosikokous 14.5.2025

PRIDno-2025-2712

Valmistelijat / lisätiedot:

Päivi Yli-Kauhaluoma-Nurmi, controller, paivi.yli-kauhaluoma-nurmi@pori.fi

Liitteet
1 Satakunnan Messut ry:n vuosikokouskutsu 14.5.2025 ja muu kokousmateriaali 
(alkuperäinen)
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)
2 Satakunnan Messut ry:n vuosikokouskutsu 14.5.2025 ja muu kokousmateriaali 
(allekirjoitukset peitetty)

Satakunnan Messut ry:n sääntömääräinen vuosikokous pidetään keskiviikkona 
14.5.2025 klo 11.30 Hotelli & Ravintola Amadossa, Keskusaukio 2, Pori. Kokouksessa 
käsitellään mm. toimintakertomus ja tilinpäätös vuodelta 2024, tilintarkastuskertomus 
vuodelta 2024, tilinpäätöksen vahvistaminen, vastuuvapaus hallituksen jäsenille, 
hallituksen 12 jäsenen valinta ja tilintarkastajien (2 henkilöä) ja heidän 
henkilökohtaisten varajäsentensä valinta sekä liittymis- ja vuosimaksujen perintä.

Porin kaupungin edustajina yhdistyksen hallitukseen ovat kuuluneet Janne Vartia ja 
Jouko Hautamäki. Molemmat ovat antaneet suostumuksensa jatkaa yhdistyksen 
hallituksessa.

Tilintarkastajina ovat toimineet Sanbon Oy, Jyrki Määttä, HT ja Erja Alanko, HT. 
Tilintarkastuskertomus ei ole vielä käytettävissä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää evästää kaupungin kokousedustajan Satakunnan Messut ry:
n sääntömääräiseen vuosikokoukseen 14.5.2025 nimeämään Porin kaupungin 
edustajina yhdistyksen hallitukseen Janne Vartian ja Jouko Hautamäen sekä antaa 
kokousedustajalle mahdolliset muut ohjeensa.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kokousedustaja
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§ 221
Satakunnan Messut Oy:n yhtiökokous 14.5.2025

PRIDno-2025-2272

Valmistelijat / lisätiedot:

Päivi Yli-Kauhaluoma-Nurmi, controller, paivi.yli-kauhaluoma-nurmi@pori.fi

Liitteet
1 Satakunnan Messut Oy:n yhtiökokouskutsu 14.5.2025 ja muu kokousmateriaali 
(alkuperäinen)
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)
2 Satakunnan Messut Oy:n yhtiökokouskutsu 14.5.2025 ja muu kokousmateriaali 
(allekirjoitukset peitetty)

Satakunnan Messut Oy:n yhtiökokous pidetään keskiviikkona 14.5.2025 klo 11.00 
Hotelli & Ravintola Amadossa, Keskusaukio 2, Pori. Kokouksen asialistalla ovat mm. 
toimintakertomus vuodelta 2024, tilinpäätös vuodelta 2024, tilintarkastuskertomus 
2024, vastuuvapauden myöntäminen, hallituksen jäsenten (6 varsinaista jäsentä) ja 
heille henkilökohtaisten varajäsenien valinta, tilintarkastajien (2 henkilöä) ja heille 
henkilökohtaisten varajäsenien valinta sekä messutoimintaa koskevat suunnitelmat.

Porin kaupungin edustajina yhtiön hallitukseen ovat kuuluneet Janne Vartia, 
varsinainen jäsen ja Jouko Hautamäki, varajäsen. Molemmat ovat antaneet 
suostumuksensa jatkaa yhdistyksen hallituksessa.

Yhtiön tilintarkastajina ovat toimineet: Sanbon Oy, Jyrki Määttä, HT ja Erja Alanko HT. 
Tilintarkastuskertomus ei ole vielä käytettävissä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää evästää kaupungin kokousedustajan Satakunnan Messut 
Oy:n yhtiökokoukseen 14.5.2025 nimeämään Porin kaupungin edustajina yhtiön 
hallitukseen Janne Vartian, varsinainen jäsenen ja Jouko Hautamäen, varajäsen sekä 
antaa kokousedustajalle mahdolliset muut ohjeensa.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kokousedustaja
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§ 222
Puro Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n varsinainen yhtiökokous 15.5.2025

PRIDno-2025-2028

Valmistelijat / lisätiedot:

Päivi Yli-Kauhaluoma-Nurmi, controller, paivi.yli-kauhaluoma-nurmi@pori.fi

Liitteet
1 Puro Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n varsinaisen yhtiökokouksen 15.5.2025 kutsu ja 
esityslista
2 Puro Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n tilinpäätös 1.1.-31.12.2024
3 Tilintarkastuskertomus PURO 2024 alkuperäinen
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)
4 Tilintarkastuskertomus PURO 2024 (allekirjoitus peitetty)

Puro Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n (omistusosuus 2,372 %) varsinainen yhtiökokous 
pidetään torstaina 15.5.2025 klo 13.00 alkaen yhtiön Keravan yksikön tiloissa 
osoitteessa Isonkiventie 8, 04250 Kerava. Kokoukseen on mahdollista ja suositeltavaa 
osallistua Teamsin kautta.

Puro Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n varsinainen yhtiökokous 2025 oli kutsuttu alun perin 
koolle torstaina 10.4.2025 klo 13.00 alkaen, mutta aiemmasta kokouskutsusta 
poiketen varsinaisen yhtiökokouksen 2025 ajankohta muuttui ja kokous peruutettiin, 
koska kaikki yhtiön osakkaat eivät ehtineet käsitellä kutsua ja päätösehdotuksia 
asianmukaisesti ao. toimielimissään. Porin kaupunginhallitus ehti käsitellä 
kokouksessa 24.3.2025 § 122 Puro Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n varsinainen 
yhtiökokous 2025, Puron sittemmin peruutetun yhtiökokouksen Nyt asia esitellään 
kaupunginhallitukselle uudelleen, Puron omistajille saapuneen, päivitetyn Puro 
Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n yhtiökokouskutsun 15.5.2025 mukaisesti.

Yhtiökokouksessa käsitellään yhtiöjärjestyksen 10 § edellyttämät asiat ja pidetään 
omistajille katsaus yhtiön ajankohtaisista asioista. Kokouksen asialistalla ovat mm. 
vuoden 2024 tilinpäätös, toimintakertomus ja tilintarkastuskertomus, tilinpäätöksen 
vahvistaminen, vastuuvapaudesta päättäminen hallituksen jäsenille ja 
toimitusjohtajalle tilivuodelta 2024 sekä hallituksen jäsenten määrästä päättäminen, 
hallituksen jäsenten valinta ja tilintarkastajavalinta. 

Yhtiöjärjestyksen 4 §:n mukaan hallitukseen kuuluu viidestä (5) seitsemään (7) 
varsinaista jäsentä. Osakassopimuksen kohdan 7.4.2 mukaan hallituksen jäsenten 
paikat jakautuvat erityisvastuualueittain siten, että osakkailla, joiden kotipaikka on 
Hyksin erityisvastuualueella, on oikeus nimetä yhtiön hallitukseen kolme (3) jäsentä ja 
Tyksin erityisvastuualueella, on oikeus nimetä hallitukseen kaksi (2) jäsentä. 
Esityslistalla todetaan, että hallitukseen valittiin vuoden 2024 varsinaisessa 
yhtiökokouksessa viisi (5) jäsentä. Lisäksi esityslistalla todetaan, että hallituksen 
jäsenten nimeämisprosessi ei valmistunut kokouskutsun lähettämiseen mennessä ja 
HUS (Lauri Tanner) ja Varha (Hanna Finne) jatkavat prosessia kokouskutsun 
lähettämisen jälkeen. 

Porin kaupungilla ei ole edustajaa yhtiön hallituksessa. 
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Yhtiöjärjestyksen 6 §:n mukaan yhtiöllä on yksi varsinainen tilintarkastaja ja yksi 
varatilintarkastaja. Yhtiön tilintarkastajana on toiminut ja esitetään HUS:in 
tytäryhtiöiden tilintarkastusyhteisö BDO Audiator Oy:tä. Päävastuullisena 
tilintarkastajana on toiminut ja esitetään KHT Eeva Koivulaa. Tilintarkastajan 
tilintarkastuskertomukseen sisältyvä lausunto on vakiomuotoinen. 

Yhtiön toimitusjohtaja Paavo Martikainen pyytää omistajia ilmoittamaan 
organisaationsa yhtiökokousedustajan ja tämän sähköpostiosoitteen hänelle 
keskiviikkona 14.5.2025 klo 12.00 mennessä kokousjärjestelyjen ja tarvittaessa Teams-
kutsujen lähettämistä varten.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää evästää kaupungin yhtiökokousedustajan Puro 
Tekstiilihuoltopalvelut Oy:n varsinaiseen yhtiökokoukseen 15.5.2025 ja antaa 
kokousedustajalle mahdolliset muut ohjeensa.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kokousedustaja
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§ 223
Numera Palvelut Oy Yhtiökokous 23.5.2025

PRIDno-2025-2639

Valmistelijat / lisätiedot:

Jenni Jakovaara, jenni.jakovaara@pori.fi

Liitteet
1 Kutsu Numera Palvelut Oy:n varsinaiseen yhtiökokoukseen 23.5.2025

Numera Palvelut Oy:n (osakkuusyhtiö) varsinainen yhtiökokous pidetään 23.5.2025 klo 
9.00 alkaen etäkokouksena.

Kokouksen asialistalla ovat mm. vuoden 2024 tilinpäätöksen, toimintakertomuksen ja 
tilintarkastuskertomuksen esittäminen ja tilinpäätöksen vahvistaminen, 
vastuuvapaudesta päättäminen hallituksen jäsenille ja toimitusjohtajille, 
osakkeenomistajien nimitysvaliokunnan jäsenten valinta, hallituksen jäsenten 
lukumäärästä päättäminen, hallituksen jäsenten palkkioista päättäminen ja 
tytäryhtiöiden osalta ohjauksen antaminen, hallituksen puheenjohtajan, 
varapuheenjohtajan ja jäsenten valitseminen sekä tilintarkastajan valinta. Kokouksen 
asialistalla on lisäksi selvitys hallinto- ja ohjausjärjestelmästä -raportin käsittely, yhtiön 
palkitsemisraportin käsittely ja yhtiön osakkeen merkintähinnasta päättäminen.

Nimitysvaliokunta laatii ehdotukset yhtiökokoukselle Numera Palvelut Oy:n 
nimitysvaliokuntaan valittavista henkilöistä, hallituksen jäsenten lukumäärästä sekä 
hallituksen puheenjohtajaksi, varapuheenjohtajaksi ja jäseniksi valittavista henkilöistä. 
Nimitysvaliokunta esittää yhtiökokoukselle, että nimitysvaliokuntaan valitaan Lauri 
Kilkku ja yhtiön hallitukseen Lauri Inna.

Yhtiön tilintarkastajana on toiminut BDO Oy, tilintarkastusyhteisö, päävastuullisena 
tilintarkastajana KHT, JHT, KRT Eeva Koivula. Tilintarkastajan tilintarkastuskertomus on 
vakiomuotoinen. Lausunnossaan tilintarkastaja puoltaa tilinpäätöksen vahvistamista 
ja vastuuvapauden myöntämistä hallituksen jäsenille sekä toimitusjohtajille 
tarkastamaltaan tilikaudelta.

Kokousmateriaalit löytyvät yhtiön internetsivuilta: https://numera.fi/omistaja-
asiakkaille/kokousmateriaalit/

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää evästää kaupungin yhtiökokousedustajan Numera Palvelut 
Oy:n varsinaiseen yhtiökokoukseen 23.5.2025 hyväksymään esityslistalla olevat asiat 
ja nimitysvaliokunnan ehdotukset esityksen mukaisina, sekä antaa kokousedustajalle 
mahdolliset muut ohjeensa.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kokousedustaja
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§ 224
Toimielinten pöytäkirjat

Liitteet
1 Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta, 29.04.2025
Verkkojulkisuus rajoitettu, Pöytäkirja julkisilta osin nähtävillä kaupungin verkkosivuilla
2 Tekninen lautakunta 29.04.2025
Verkkojulkisuus rajoitettu, Pöytäkirja julkisilta osin nähtävillä kaupungin verkkosivuilla

Hallintosäännön edellyttämässä tarkoituksessa seuraavat lautakunnat ja johtokunnat 
ovat lähettäneet jäljennökset pöytäkirjoistaan:

Lautakunta/johtokunta Kokouspvm Tarkastuspvm Nähtävänäolopvm
Porin Vesi, liikelaitoksen johtokunta 29.4.2025 30.4.2025 2.5.2025
Tekninen lautakunta 29.4.2025 2.5.2025 5.5.2025
       

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee pöytäkirjat 
tiedoksi.



 Porin kaupunki Kokouskutsu 57 ( )62
Kaupunginhallitus 09.05.2025

§ 225
Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

Toimielimelle ovat saapuneet seuraavat viranhaltijapäätökset.

 

 

Kaupunginjohtaja
Hankintapäätös:
§ 8 NASA-yhteistyön koordinaattori, 29.04.2025

Palvelussuhdepäällikkö
Henkilöstöpäätös:
§ 100 Ammattialalisän maksaminen, 30.04.2025
§ 101 Työkokemuslisän maksaminen, 06.05.2025
§ 102 Työkokemuslisän maksaminen, 06.05.2025
§ 103 Työkokemuslisän maksaminen, 06.05.2025
§ 104 Työkokemuslisän maksaminen, 06.05.2025
§ 105 Työkokemuslisän maksaminen, 06.05.2025
§ 106 Työkokemuslisän maksaminen, 06.05.2025

Talous- ja hallintojohtaja
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 12 Vuoden 2025 yleiskululisä, 02.05.2025

Viestintäjohtaja
§ 31 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Ryhmäraput, 02.05.2025
§ 32 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Yyterin maraton 2025, 02.05.2025
§ 33 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, OCD-Pakko-oireinen häiriö, 02.05.2025
§ 34 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Musiikkofestivaali kesällä kirvatsiin, 
02.05.2025
§ 35 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, SuomiAreena Turnaus 2025, 02.05.2025
§ 36 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Jopot surffaamaan - Porin Lyseon Koulu, 
02.05.2025
§ 37 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Kutita-päivä -rastit Yyterin surfkeskuksella 
/ Meri-Porin koulu, 02.05.2025
§ 38 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Yyteri Surf Weekend - ilmainen demo- ja 
kokeilutapahtuma, 02.05.2025
§ 39 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen HumalaFest, Kauppahallin olutjuhlat, 
02.05.2025
§ 40 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, KAWANO Jazz Kissa, 02.05.2025
§ 41 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Annis Hardcore, 02.05.2025
§ 42 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Suurella sydämellä Pori – 
Vapaaehtoistoiminnan näyttämö, 02.05.2025
§ 43 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Yrjönkadun Appro, 02.05.2025
§ 44 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Pöytätenniksen B- ja C-luokkien SM-
kilpailut, 02.05.2025
§ 45 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Perhetapahtuma, 02.05.2025
§ 46 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Uudenkoiviston Puistofestarit 2025, 
02.05.2025
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§ 47 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Pieni yösoitto -konsertti Porin Ahlaisten 
kirkossa, 02.05.2025
§ 48 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Kulttuurikatselmus 2025, 02.05.2025
§ 49 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Sinhala & Hindu New Year Festival, 
05.05.2025
§ 50 Tapahtuma-avustuksen myöntäminen, Surfsport Wave Champs 2025 (PWA / IWT 
World Wave Tour 2-star National, FINLAND), 05.05.2025
§ 51 Tapahtuma-avustushakemus, Porin äänimaisema-arkiston työpajat, 06.05.2025

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Toimielin päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee päätökset tiedoksi.
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§ 226
Porin kaupungin hallintosääntö 1.6.2025 alkaen

PRIDno-2025-2820

Valmistelijat / lisätiedot:

Pauliina Mäenpää, johtava juristi, pauliina.maenpaa@pori.fi

Liitteet
1 Porin kaupungin hallintosääntö 1.6.2025 muutosehdotukset puneella

Taustaa

Kaupunginvaltuuston hyväksymä hallintosääntö on kaupungin hallinnon ja toiminnan 
keskeisin ohjausväline. Kuntalain 90 §:n mukaan jokaisessa kunnassa ja 
kuntayhtymässä on oltava hallintosääntö. Siinä annetaan tarpeelliset määräykset 
ainakin kunnan hallinnon ja toiminnan järjestämisestä, päätöksenteko- ja 
hallintomenettelystä ja valtuuston toiminnasta.

Kuntalain 14.1 §:n mukaan lähtökohta on se, että valtuusto käyttää kunnan 
päätösvaltaa. Valtuusto voi siirtää toimivaltaansa alaisilleen toimielimille, 
viranhaltijoille ja luottamushenkilöille. Toimivallan siirtoa koskevat päätökset valtuusto 
tekee hallintosäännöllä.

Kunnalla on varsin laaja harkinta- ja päätösvalta hallintosäännön sisällön ja sen 
suhteen, miten kunta hallintonsa ja toimintansa järjestää. Laissa säädettyä toimivaltaa 
ei hallintosäännöllä kuitenkaan voida siirtää.

Hallintosäännön hyväksyminen ja muuttaminen

Hallintosääntöä ja sen ajantasaisuutta on tarpeen tarkastella säännöllisesti. Miltä osin 
lainsäädäntö on muuttunut? Mitä muutoksia kaupungin organisaatiossa on 
tapahtunut? Ovatko toimintatavat muuttuneet? Onko toimivallan jakoa syytä 
muuttaa? Ovatko hallintosäännön määräykset selkeät ja ajan tasalla? Ja onko 
kaupungin toimintaympäristössä tapahtunut sellaisia muutoksia, jotka 
hallintosäännössä olisi otettava huomioon? Tarkastelun myötä voimassa olevaa 
hallintosääntöä on tarpeen mukaan muutettava eli päivitettävä.

Kuluvaa, 1.8.2021 alkanutta valtuustokautta varten valtuusto on hyväksynyt 
hallintosäännön kokouksessaan 14.6.2021. Tämän jälkeen valtuusto on päivittänyt 
sääntöä valtuustokauden kuluessa yhteensä yhdeksällä (9) eri päätöksellä.

Hallintosääntö valtuustokauden vaihtuessa

Uuden valtuustokauden kynnyksellä on syytä hyväksyä hallintosääntö, joka tulee 
voimaan 1.6.2025 alkaen.

Hallintosääntöön sisältyvien, kunnan luottamushenkilöitä koskevien asioiden 
valmistelu päätöksentekoa varten edellyttää luottamushenkilöiden tekemiä linjauksia. 
Kaupunginhallitus on kokouksessaan 28.10.2024 § 424 (ja 4.11.2024 § 444) asettanut 
toimikunnan uuden valtuustokauden valmistelua varten. Toimikunnalla on ollut 
viranhaltijavalmistelua tukeva rooli.
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Ennen hallintosäännön saattamista päätöksentekoon on asia ja sen valmistelu 
käsitelty myös kaupunkitason yhteistyötoimikunnassa (5.5.2025).

Hallintosääntö 1.6.2025 alkaen

Voimassa olevaan Porin kaupungin hallintosääntöön esitetään tehtäväksi seuraavat 
muutokset:

Luottamustoimen hoitamisesta suoritettavat palkkiot

Hallintosäännön luvussa 18 säädettyjä luottamustoimen hoitamisesta suoritettavia 
palkkioita ja korvauksia on syytä tarkastella suhteessa luottamustehtävien vaatimaan 
ajankäyttöön ja kustannuksiin. Kuntaliiton tuoreen kuntapäättäjätutkimuksen mukaan 
luottamustehtäviin käytetään keskimäärin 7 tuntia viikossa. Ajankäyttöön vaikuttavat 
kunnan koko sekä luottamushenkilön rooli ja tehtävän vaativuus. Eniten aikaa vaativat 
kunnanhallitus ja toimielimen puheenjohtajuus: Kuntapäättäjätutkimus 2024: 
Kunnallisten luottamushenkilöiden ajankäyttö (PDF, 40 diaa)

Luottamustehtävistä maksettavien palkkioiden taso vaihtelee eri kunnissa. Porin 
kaupungin maksamien palkkioiden taso on alhainen, kun sitä verrataan muihin tämän 
kokoluokan kaupunkeihin. Kokouspalkkioita ei viime vuosina ole juurikaan korotettu. 
Valtuustokauden 2021 – 2025 alkaessa on luottamushenkilöille maksettavia 
kokouspalkkioita korotettu vain 5,00 euroa / toimielimen kokous edellisen 
valtuustokauden (2017 – 2021) alkuun verrattuna. Prosenteiksi muutettuna 5,00 euron 
korotus vastaa (toimielimestä riippuen) noin 4 - 5 prosenttia, mikä on selvästi 
alhaisempi kuin esimerkiksi kuntasektorilla maksettavien palkkojen sekä yleisen 
ansiotason nousu vastaavan ajanjakson (2017 – 2025) aikana.

Luottamushenkilöille maksettavia kokous- ja kuukausipalkkioita esitetään nyt 
korotettavaksi. Kaupunginvaltuuston kokouksesta maksettava palkkio (135 euroa) 
nousee 150 euroon / kokous. Myös kaupunginhallituksen ja tarkastuslautakunnan 
kokouspalkkio (125 euroa) korotetaan 150 euroon / kokous. Se, että 
kaupunginhallituksen ja -valtuuston kokouspalkkiot ovat samansuuruiset, noudattaa 
muissa kaupungeissa olevaa käytäntöä. Muiden lautakuntien, johtokuntien, jaostojen 
ja toimikuntien osalta kokouspalkkiot (100 euroa) korotetaan vastaavasti 120 euroon / 
kokous. Tarkistus tehdään myös vaalitoimielinten palkkioihin. Eri luottamustehtävistä 
maksettaviin kuukausipalkkioihin tehtävät korotukset ovat pääsääntöisesti 
keskimäärin 4 – 7 prosentin suuruisia. Tästä poiketen luottamustehtävän vaatimaa 
ajankäyttöä ja kuukausipalkkion määrää on arvioitu uudelleen jaostojen 
puheenjohtajien osalta.

Luottamushenkilöiden palkkiotaso Porin kaupungilla on nyt esitettävien korotusten 
jälkeenkin hyvin maltillinen, jos sitä verrataan muihin tämän kokoluokan 
kaupunkeihin.

Palkkioissa huomioidaan erikseen jo voimassa olevan hallintosäännön 4 §, jonka 
mukaan kaupunginhallituksen puheenjohtaja voi toimia päätoimisena tai osa-
aikaisena luottamushenkilönä. Hallintosääntöön esitetään lisättäväksi järjestelyn 
edellytykset sekä palkkataso (5 000 euroa kuukaudessa), jonka mukaan 
päätoimisuuden tai osa-aikaisuuden (enintään 60 % ja enintään 3 000 euroa) 
valinneen puheenjohtajan kuukausipalkka määräytyy.

Palkkioita esitetään jatkossa tarkistettavaksi kahden vuoden välein, sitomalla palkkiot 
indeksiin ja yleiseen ansiotason kehitykseen.

https://www.kuntaliitto.fi/sites/default/files/media/file/Kuntap%C3%A4%C3%A4tt%C3%A4j%C3%A4tutkimus%202024_Ajank%C3%A4ytt%C3%B6%20ja%20palkkioiden%20riitt%C3%A4vyys_helmikuu%202025.pdf
https://www.kuntaliitto.fi/sites/default/files/media/file/Kuntap%C3%A4%C3%A4tt%C3%A4j%C3%A4tutkimus%202024_Ajank%C3%A4ytt%C3%B6%20ja%20palkkioiden%20riitt%C3%A4vyys_helmikuu%202025.pdf
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Toimielimiä ja niiden tehtäviä koskevat muutokset

Hallintosäännön luvussa 5 säädetään toimielimistä ja niiden tehtävistä. Voimassa 
olevaan hallintosääntöön on esitetty tässä yhteydessä tehtävän seuraavat muutokset:

§ 29 Elinvoima- ja ympäristölautakunnan ja sen alaisten jaostojen tehtäviä ja 
toimivallan jakoa on tarpeen selkiyttää. Kuten Satakunnan työllisyysalueen 
jaosto (1.1.2025 alkaen), myös muut lautakunnan alaiset kolme jaostoa: 
ympäristöterveysjaosto, jätehuoltojaosto ja joukkoliikennejaosto toimivat niitä 
koskevissa yhteistoimintasopimuksissa määrättyinä viranomaisina ja yhteisinä 
toimieliminä. Voimassa olevassa hallintosäännössä yhteisen toimielimen on 
katsottu olevan elinvoima- ja ympäristölautakunta, joka on siirtänyt 
viranomaiselle kuuluvaa toimivaltaa viranhaltijoille.  Jotta hallintosäännössä 
1.6.2025 alkaen toimivaltaisiksi viranomaisiksi todettavat kolme jaostoa ehtivät 
käynnistää toimikautensa ja tehdä tarvittavat toimivallan siirrot, on tarpeen 
todeta, että viranomaistoiminnan jatkuvuuden turvaamiseksi lautakunnan edellä 
mainitut toimivallan siirtopäätökset ovat voimassa, kunnes jaostot ovat tehneet 
tarvittavat päätöksensä toimivallan siirtämisestä alaisilleen viranhaltijoille.
§ 29 Elinvoima- ja ympäristölautakunnan tehtävissä on huomioitava 
rakennusvalvontaa koskevan lainsäädäntöuudistuksen ns. korjaussarja. Sen 
mukaan purkamisluvat käsittelee lähtökohtaisesti 
rakennusvalvontaviranomainen. Lisäksi uuden rakentamislain 56 §:n 4 
momentissa säädetään, että poikkeustapauksessa  voi myöntää luvan kunta
asemakaavalla suojellun rakennuksen purkamiseen tiettyjen edellytysten 
täyttyessä. Hallintosäännön §:n 29 kohta 11. sisältää nyt esityksen siitä, että 
kunnan päätösvaltaan kuuluvasta suojellun rakennuksen purkamisesta päättää 
elinvoima- ja ympäristölautakunta.  Lisäksi lautakunnan tehtävissä, kohdissa 9. ja 
13., on huomioitu rakentamislain 47 ja 58 §:issä säädetty alueellinen päätös 
sijoittamisen edellytyksistä suunnittelutarvealueella sekä alueellisesta 
poikkeamisesta päättäminen.
§ 25 Kaupunginhallituksen toimivaltaan (kohta 9.) on lisätty rakentamislain 43 a §:
n mukaisesta puhtaan siirtymän sijoittamisluvasta päättäminen. Puhtaan 
siirtymän sijoittamisluvalla voidaan (rakennus)luvittaa melko isojakin 
teollisuushankkeita ilman asema- tai yleiskaavaa. Kaupunginhallituksella on tällä 
hetkellä toimivalta päättää muista kuin vaikutuksiltaan merkittävistä kaavoista. 
Puhtaan siirtymän sijoittamisluvan kautta haettavien hankkeiden osalta 
selvitysten tulee ainakin osittain olla kaavatasoisia. Puhtaan siirtymän 
sijoittamislupahakemusten valmistelua tulisi oletettavasti tehtäväksi 
rakennusvalvonnan ja kaavoituksen yhteistyönä. Puhtaan siirtymän 
sijoittamisluvalla on tavoiteltu säännöksen soveltamisalaan kuuluvien 
hankkeiden ketterämpää käsittelyä kuin kaavoittaminen. Ottaen huomioon 
kaavaa lähentelevät selvitykset sekä hankkeiden merkittävyys ja toisaalta 
lakimuutoksella tavoiteltu ketteryys prosessin osalta, oikea päätöksentekotaso 
nykyiset toimivallat huomioon ottaen on kaupunginhallitus.
§ 25 Kaupunginhallituksen toimivaltaan kuuluvaksi (kohta 10.) on todettu 
yhdistykseen liittymisestä ja yhdistyksestä eroamisesta päättäminen.
§ 26 Teknisen lautakunnan toimivaltaan kohdassa 14. kuuluvaksi lisätään 
voimassa olevassa hallintosäännössä jo mainitun kadun rakennussuunnitelman 
hyväksymisen lisäksi puistosuunnitelman ja yleisten alueiden suunnitelman 
hyväksyminen.
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Ehdotus
Esittelijä: Lauri Inna, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää, että kaupunginvaltuusto päättää hyväksyä Porin 
kaupungin hallintosäännöksi 1.6.2025 alkaen voimassa olevan hallintosäännön, 
esityslistan liitteenä olevan ehdotuksen mukaisesti muutettuna.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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